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Mažoretky PREZIOSO Sokol Blatná 
zářily na fi nále MČR v mažoretkovém 
sportu!

Měsíc květen je již tradičně měsícem fi nálových kol mistrovství ČR v mažoretkovém 
sportu. Mažoretky PREZIOSO se všemi svými 23 soutěžními choreografi emi získaly postupy 
na fi nálová kola výkonnostní třídy A do Prahy a Karviné. V některých sólových disciplínách 
na začátku stojí až 80 sólistek a samotný postup do fi nálového kola mezi cca 15 nejlepších je 
velkým úspěchem.

O víkendu 18.-19.5. se v nové sportovní hale v pražských Řepích konalo fi nále MČR 
malých formací, odkud si „PREZIOSKY“ přivezly šest zlatých, dvě stříbrné a tři bronzové 
medaile a staly se tak nejúspěšnějším souborem z celé ČR ☺  Následující víkend celý tým 60 
mažoretek vyrazil na fi nále velkých formací do daleké Karviné a výsledky byly opět skvělé. 
Všechny 4 pódiové choreografi e vystoupaly na nejvyšší příčky a do Blatné přivezly medai-
lová umístění! Největším úspěchem se může pochlubit skupina seniorek (15 a více let), která 
nejenže získala zlaté medaile, ale svým soupeřům odskočila o celých 7 soutěžních bodů, což 
je pravděpodobně největší bodový rozdíl v celé třicetileté historii soutěže.  Největší odměnou 
poté byl hlasitý potlesk celé soutěžní haly.

Díky skvělým výsledkům mažoretky PREZIOSO získaly mnoho postupů na Mistrovství 
Evropy, které se bude konat na konci června v Polsku.

Krátké sestřihy z fi nálových kol je možné zhlédnout na ČT sport. Díky skvělým umístěním 
jsou naše mažoretky v záznamu často zmiňovány a dělají našemu městu krásnou reklamu. 
Našich úspěchů si vážíme o to více, že náš klub pochází z malého města a zvládne konkurovat 
tanečním studiím či školám z velkých měst.

Velké díky patří našim mažoretkám, že zvládly náročné tréninky před fi nálovými koly, všem 
trenérkám a asistentkám, které dětem věnují mnoho svého času a energie a také rodičům, kteří 
nás podporují a na soutěžích neúnavně fandí a tvoří krásnou atmosféru.

(pokrač. na str. 7)
Finále MČR Karviná - formace BATON
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Pozvánka 
na cyklistickou 

vyjížďku do Brd
Dne 29. června 2024 v 8.00 hodin 

od „Labutě“ v Blatné je odjezd na tra-
diční, pohodovou cyklistickou vyjížďku 
do Brd, konkrétně do Míšova, kde se 
opětovně setkáme s cyklisty z Plzně. Po-
hovoříme v příjemném prostředí zdejšího 
vyhlášeného Grillbaru a k občerstvení zde 
využijeme širokou nabídku grilovaných 
specialit, nápojů a kávy. 

Výletní je okruh je příležitostí k tomu, 
abychom navštívili některá zajímavá 
místa, např. rekonstruované prostory 
hvožďanského špejcharu (Regionální 
muzeum hasičstva, seker a řemesel), ro-
mánský kostel v Újezdci, nebo vyhlídku 
Ladislava Stehlíka v Bělčicích). Rozhod-
neme se sami podle zájmu, času a hlavně 
podle počasí. 

Rádi uvítáme mezi sebou nové účast-
níky této cykloturistické vyjížďky.

Karel Veselý

MĚSÍC ČERVEN VONÍ DEŠTĚM
Počátek června je často spojován s deš-

těm.  Pranostiky těchto dní poukazují na sráž-
ky i letní bouřky.
KDYŽ MEDARD SLZY RONÍ, TĚŽKO 
PRÁCI ROLNÍK HONÍ.
ČERVEN LOUKY KOSÍ, MEDARD VODU 
NOSÍ.
ČERVEN LOUKY KOSÍVÁ, MEDARD 
SENA KAZÍVÁ.
SVATÝ JAN KŘTITEL DEŠTĚM KŘTÍ 
ÚRODU.
PO SUCHÉM MÁJI ČERVNOVÉ KAPKY 
CENU ZLATA MAJÍ.
CO Z NEBE PRŠÍ, ŽÁDNÉMU NEUŠKODÍ.
SVATÁ TONIČKA (12. 6.) MÍVÁ UPLA-
KANÁ VÍČKA.

LIDOVÉ ŘEMESLO A PŮJČOVNA 
LODĚK NA TŘ. J. P. KOUBKA 3

Jak již jsme v minulých číslech uváděli, 
v měsíci červnu ještě máme otevřeno jen 
v sobotu od 9.00 do 16.00 hodin. Po dobu 
letních prázdnin to bude o celém víkendu, 
tedy i v neděli od 11.00 do 17. 00 hodin. 
V provozu bude i PŮJČOVNA LODĚK. Ta 
zatím zprovozněná ještě stále není. Kvůli 
častým dešťům se nám loďky ještě nepodařilo 
natřít, ale od příštího týdne již bude vše v po-
řádku. Pokud budete mít o ně zájem, volejte 
736765747 (E. Fučíková)

Náš tip: letní věnce

ŠALVĚJ LÉKAŘSKÁ
Jednou z bylin, která stojí za zmínku, je 

také šalvěj přeslenitá nazývaná též babské 
ucho. Prastará bylina, která se užívala již 
ve starověkém Egyptě, Číně, Indii i Řecku. 
Na našem území se vyskytuje pravděpodobně 
od 9. století, převážně v klášterních zahra-
dách. Užívají se čerstvé či sušené listy, a to jak 
v kuchyni jako koření, tak v lékařství a kos-
metice. Listy jsou šedozelené plstnaté jemně 
nahořklé chuti. Používají se do omáček, při 
pečení vepřového nebo telecího masa. Také 
při úpravách ryb nebo do nápojů.

ŠALVĚJ jako léčivá bylina je protizánět-
livá, antivirotická a antibakteriální. Omezuje 
pocení, zejména noční pocení u žen v klimak-
teriu nebo v pubertě. Pomáhá při žaludečních, 
žlučníkových i střevních potížích.

Léčí záněty v ústní dutině, bolesti v krku, 
používá se jako kloktadlo. Také se doporučuje 
žvýkat čerstvý list.

Podporuje imunitu, čistí krev, regeneruje 
a podporuje růst vlasů.

Nejčastěji se užívá jako bylinný čaj nebo 
tinktura. Neužívá se dlouhodobě. Doporučuje 
se 14denní cyklus. Poté na nějaký čas přerušit.

Listy šalvěje pro vás máme v naší bylinné 
nabídce zdarma.
NA SVATÉHO VÍTA (15. 6.) HLAVA JEŠTĚ 
NESPÍ, U  NOHOU JIŽ SVÍTÁ

Eva Fučíková, lidové řemeslo

SBOR DOBROVOLNÝCHSBOR DOBROVOLNÝCH
HASIČŮ BLATNÁ A MĚSTO HASIČŮ BLATNÁ A MĚSTO 

BLATNÁBLATNÁ
si Vás dovoluje pozvat na hasičskou soutěž v požárním útoku 

o Pohár starosty města Blatná a k výročí 145 let vzniku SDH Blatná

Termín soutěže: 22. června 2024
Zahájení soutěže: 15:00 hodin
Místo: Požární stanice Blatná

Kategorie soutěžících: muži, veteráni, ženy

Občerstvení zajištěno
Srdečně zvou pořadatelé

Tajenka křížovky z letáku, vloženého 
v minulém čísle:

CHVILKA PRO EVROPU
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Návštěva pana Erharda Grüttera 
v Blatné 

Ve dnech 9.5.2024 - 24.5.2024 jsme mohli potkávat v Blatné „známou tvář“ z Roggwilu, 
pana Grüttera, kterého známe jako Mucka. Důvod jeho soukromé návštěvy byl jasný. Mist-
rovství světa v hokeji si jako milovník tohoto sportu nemohl nechat ujít. Během dvoutýden-
ního pobytu v Blatné navštívil své známé, zarybařil si a setkal se v zámecké kavárně s paní 
baronkou Janou Germenis-Hildprandt. Při odchodu prohlásil, že je jako bumerang, odjede, 
ale vždy se vrátí zpátky. Paní baronka odpověděla, že na zámku má dveře vždy otevřené. 

V letošním roce nás čeká cesta do Roggwilu na „Výstavu řemesel 2024“.
Evženie Bláhová 

75. výročí založení Základní umělecké školy v Blatné
V tomto roce 2024 

oslaví Základní umě-
lecká škola v Blatné 75. 
výročí od zahájení výuky 
žáků v umělecké činnosti. 
Uplynulo pět let od vy-
dání v pořadí již pátého 
almanachu. Rodiče žáků 

a veřejnost je zde informována o činnosti 
a dosahovaných výsledcích s žáky v oborech 
hudebním, výtvarném a tanečním, se všemi 
vyučujícími na škole, i s vyučovanými žáky. 

Umělecké školství v historii procházelo 
změnami a vývojem. V současné době se 
vyučuje podle tzv. Školního vzdělávacího 
programu, kde jsou stanoveny vyučovací cíle 
pro každý hudební nástroj a kolektivní výuku. 
Učitelský sbor tvoří kolektiv 23 pedagogů, 
včetně ředitele Martina Škanty a zástupce 
ředitele Ing. Václava Holuba. V hudebním 
oboru se vyučuje 222 žáků, ve výtvarném 
oboru 108 žáků a v tanečním 66 žáků. Učite-
lé jsou většinou dojíždějící - z Plzně, Písku, 
Českých Budějovic, Kasejovic či Chanovic. 
Jsou zde i místní. 

V hudebním oboru se vyučuje na 18 
hudebních nástrojů. Potěšující je, že někteří 
učitelé jsou bývalými žáky naší školy. Učitelé 
si při výuce dávají za cíl rozvíjet umělecké 
vlohy nadaných žáků a poskytují jim zákla-
dy k umělecké i amatérské činnosti. Z žáků 
vychovávají zasvěcené posluchače koncertů, 
návštěvníky výstav a divadel. Připravují je 
ke studiu na střední školy s uměleckým zamě-
řením. Dosahované výsledky prezentují žáci 
všech oborů na pravidelných přehrávkách, 
veřejných koncertech, vystoupeních k různým 
společenským událostem a na výstavách. 
Dovednost žáků obohacuje život každého 
jedince, probouzí v něm emoce, umožňuje 
naplnění života. Posláním umělecké školy 

je vytvářet radost z písní, hudební tvořivosti, 
pěkné výtvarné práce nebo tance. Důležitým 
úkolem studia v ZUŠ je i smysluplné využití 
volného času mladé generace, což je v dnešní 
době obzvlášť aktuální.

Od roku 1993 se žáci vyučují v nově 
přistavené budově a zrekonstruované staré 
části budovy na třídě J. P. Koubka 4. Byly tím 
po dlouhé době vytvořeny podmínky k napl-
ňování stanovených cílů všech oborů. Kvalitní 
výchova k uměleckému cítění se projevuje při 
přijímání žáků na střední školy. Ve škole jsou 
v současné době vytvořeny výborné podmínky 
pro výuku ve všech oborech.

K nastávajícímu 75. výročí založení školy 
přeji mnoho úspěchů žákům i učitelům při 
výchově k umělecké tvůrčí činnosti. Učitelům 
hodně nadaných a šikovných žáků s podporou 
rodičů. Tento zpravodaj vytvořil kolektiv 
pracovníků školy, kde se snaží shrnout dosa-
hované výsledky ve všech oborech. Jsou to 
především soutěže, koncerty, výstavy, taneční 
produkce a vystoupení pro veřejnost.

Všem ještě jednou přeji hodně úspěchů 
při výchově mladé generace v dalších letech

Mgr. Josef Škanta
bývalý ředitel školy

Slovo ředitele školy k výročí
Naše škola se doží-

vá úctyhodného věku, 
ve kterém už je svými 
výsledky stálicí mezi zuš-
kami v regionu. To nás 
samozřejmě těší a také 
zavazuje. Uvědomuji si 
čím dál víc, jak těsně 
jsem se školou spjatý. Přece jen jí navštěvuji 
od 6 let. I proto jsem letos v lednu pečlivě 
vypracovával dokumenty, které vyžadoval 
zřizovatel z Českých Budějovic jako podklady 

pro novou formu rekonkurzu, který ředitelé 
vykonávají vždy po cca 5 letech. Absolvoval 
jsem něco podobného po čtvrté. Následně 
jsem ho v únoru ústně obhájil a mohu říci, že 
se mi ulevilo. Zvlášť když jsem se dozvěděl, 
že v hodnocení, které je bodováno i známko-
váno, jsem dostal jedničku. 

Tu jsem už dlouho nedostal, spíš je dá-
vám :-) 

Když shrneme tu dlouhou historii, dá se 
rozdělit na dvě poloviny. Ta první, kratší, 
byla ve znamení malého počtu žáků (do 100) 
i učitelů, v začátcích pouze hudebního oddě-
lení, stěhování do různých budov a z mých 
vzpomínek esteticky otřesného prostředí. 
Ta druhá, delší (ředitelujeme s otcem již 44. 
rok), pak ve znamení celkového rozvoje, 
rozšíření oborů (hudební, výtvarný, taneční), 
založení mnoha hudebních souborů (nyní až 
10), vystavění nové budovy směřující k ide-
álním podmínkám pro výuku, zisku mnoha 
republikových umístění v soutěžích na různé 
nástroje, rozšíření kapacity na 400 žáků, která 
je v současnosti naplněna! 

Když bych chtěl shrnout naše společné 
úsilí ve škole, vychází mi v posledních letech 
téměř samé klady - těší mě atmosféra v které 
společně pracujeme, výsledky žáků na soutě-
žích i ve výuce, kvalita veřejných vystoupení, 
úroveň souborů, prostředí i zájem o studium 
na naší škole. Jsou to všechno záležitosti, 
na kterých se systematicky pracovalo desítky 
let, postupně se krystalizoval pedagogický 
sbor, jehož úroveň je nyní, na takto malé měs-
to, nadstandardní. Těší mě zájem a aktivita 
několika vynikajících hudebníků a pedagogů, 
kteří k nám jezdí, rádi a úspěšně zde působí 
a přitom dojíždějí často z dálky, což je nároč-
né. Jen bude složité je jednou nahradit.

(pokrač. na str. 4)
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Zemřelí květen 2024
Křivancová Libuše - nar. 24.12.1942, bydl. Blatná, úmrtí 3.5.2024
Jícha Josef - nar. 11.6.1940, bydl. Blatná, úmrtí 14.5.2024
Trojanovič Milan - nar. 27.2.1953, bydl. Tchořovice, úmrtí 
16.5.2024
Laňková Miroslava - nar. 28.12.1955, bydl. Lnáře, úmrtí 16.5.2024
Kalousek Zdeněk - 26.8.1970, bydl. Mačkov, úmrtí 22.5.2024
Sýbek Josef - nar. 11.1.1946, bydl. Blatná, úmrtí 21.5.2024
Lopatová Marie - nar. 27.4.1935, bydl. Blatná, úmrtí 25.5.2024

75. výročí založení Základní 
umělecké školy v Blatné
(pokrač. ze str. 3)

Přirozeně není někdy snadné koordinovat toto množství individua-
lit, které na škole působí. Chci ale všem pedagogům za jejich působení 
zde poděkovat a velice si jejich práce vážím. Stejně tak obětavé práce 
naší referentky Dany Koubkové, která na škole působí již desítky a let 
a bez její pečlivé administrativní práce si vedení školy neumím před-
stavit! Podobně děkuji i naší zkušené ekonomce paní Jitce Škudrnové. 
Dlouhodobě si pak uvědomuji veliký přínos hodnot, které vykonal 
pro naši školu můj otec Mgr. Josef Škanta. Moc mu za to děkujeme!

Celkově je zajímavé na naší škole v dlouhodobém kontextu po-
zorovat, jak se zájem rodičů i žáků posouvá především k hudebnímu 
oboru, kde je markantní pestrost nabídky, ale i dalšího uplatnění dětí 
v souborech a kapelách které jsou mimořádně atraktivní. Měl jsem tu 
čest být u zrodu většiny souborů, které na škole vznikly a působily, 
některé dodnes vedu a musím říci, že je na co vzpomínat. Zážitky 
z různých vystoupení, festivalů, natáčení… Prošly nám zde stovky 
hráčů, někteří v hudebních činnostech pokračují. Také moje dcery se 
v nich už uplatňují a vnímám, že je baví se takto realizovat. Nutno 
poznamenat, že v hudebním oboru je v současnosti pestrost nabídky 
hudebních nástrojů a žánrů ohromná. Samozřejmě i tanec a výtvarka 
má své místo v životě školy, nadšence a úspěchy.

Mám  třeba velkou radost z obnovení výuky hry na violoncello, 
které se zde nevyučovalo systematicky desítky let. Jsme například 
jediná ZUŠ v okrese, která se letos zúčastnila okresního kola soutěže 
ve Strakonicích ve hře na violoncello a dokonce hned oba naši zástupci 
pod vedením pana učitele Vladana Kočího zvítězili a postoupili do kola 
krajského. To proběhlo ve hře na smyčcové nástroje  v Českých Budě-
jovicích a ve snu by mě nenapadlo, že naše škola zažije takový úspěch! 
Všichni tři naši žáci zvítězili v krajském  kole v Českých Budějovicích 
a mohli se představit  v ústředním kole soutěže ZUŠek v Liberci. Udě-
lali mi ohromnou radost a naše škola se stala tímto úspěchem jednou 
ze tří nejúspěšnější škol tohoto kraje ve hře na smyčcové nástroje. 
Úspěšnými reprezentanty byli Daniel Kočí, který se stal po úžasném 
výkonu i absolutním vítězem, má dcera Eliška Bartůňková (oba violon-
cello) a Jakub René Dražil (housle), vnuk pana učitele Krištůfka. V Li-
berci se také velmi zadařilo, Daniel Kočí obsadil první místo, Eliška 
Bartůňková místo třetí, René Dražil se zde nakonec nezúčastnil, protože 
se soustředil na další republikovou soutěž Plzenecké housličky, kde 
obsadil krásné druhé místo v ohromné konkurenci. Moc jim gratuluji 
a přeji hodně úspěchů v další kariéře. 

Letos ,,zabodoval“ i Soubor staré hudby pod vedením p. uč. Mar-
kéty Slavíkové, který se umístil v zlatém pásmu soutěže Ars musica 
Clattovia v Klatovech. V krajském kole se také zlatilo v klavíru (Daniel 
Kočí) a stejně se umístil i žesťový septet, který tvoří základ H Bandu. 
Také v krajské pěvecké soutěži Jihočeský zvonek soutěžili žáci naší 
školy, v zlatém pásmu se umístila Eliška Bartůňková a ve stříbrném 
pak duo Tereza Křemenová a Daniel Kříž. To vše je krásným dárkem 
nejen k výročí školy, ale i k roku české hudby, který letos slavíme. 
K této příležitosti chceme na podzim zorganizovat koncert školy.

Žádná zuška asi nemůže pracovat bez solidní spolupráce s dalšími 
subjekty města a jsem rád, že taková součinnost v Blatné probíhá. 
V první řadě s Městem Blatná, jehož budovu máme pronajatou a město 
se v rámci nájmu vzorně stará o modernizace budovy i jejího technic-
kého vybavení. Dále s Kulturní Plantáží, kdy velmi dobře spolupracu-
jeme při kulturních akcích města, či zámkem, kde se odehrávají také 
některá naše vystoupení. Následují další fi rmy a organizace, kterým 
také děkujeme za spolupráci. 

Mým přáním je, aby naše škola nadále vzkvétala množstvím šikov-
ných žáků, nadšených učitelů a spolupracujících institucí i do dalších 
let.

Martin Škanta, ředitel školy  

Blahopřání k 75. výročí 
založení Základní umělecké 
školy Blatná

V letošním roce oslavuje naše Základní umě-
lecká škola neuvěřitelné výročí 75 let od jejího 
založení. Ano, zcela úmyslně a správně, dle mého 
názoru, jsem použil spojení naše škola. Je tomu 
skutečně tak. Vždyť touto školou prošla celá řada 
občanů města Blatná. A většina z nás jsme získali 
opravdu alespoň základní vztah k umění a hudbě 
a obohatilo to tak náš život o další rozměr. Byla 

i řada absolventů, kteří svůj počáteční vklad dokázali rozšířit a pro-
hloubit v dalším následném studiu hudby a umění a rádi se do našeho 
města vrací. Žáci základní umělecké školy jsou nedílnou součástí řady 
akcí pořádaných městem Blatná, a jsme za to velmi rádi.

Velmi si proto vážím práce a úsilí všech, kteří se po celou dobu 
fungování školy podíleli na výchově a vzdělání dětí v mnoha umě-
leckých směrech a chtěl bych všem za jejich práci moc poděkovat.

Do dalších let chci popřát hodně pilných žáků, skvělých pedagogů, 
aby škola mohla dál růst a rozvíjet své široké aktivity.

Ing. Robert Flandera
starosta města Blatná

Eliška Bartůňková při vítězství v krajském kole s postupem do ústředního 
kola soutěže ZUŠ v Liberci
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Jak má vypadat kultura v Blatné?
Dobrá otázka… Jen na ní existuje sto růz-

ných názorů a odpovědí. A já jsem sto první. 
Skoro bez šance… Takže jinak. Co je vlastně 
kultura? Kdysi jsem četl defi nici, kterou jsem 
si prostě zapamatoval: „Kultura je to, co 
zbyde, když už nic není.“ Moc jsem Vám asi 
nepomohl, ale v tom „nic“ něco bude. Zkuste 
se na chvíli zamyslet a nemusíte přemýšlet 
dlouho. Není totiž důležité, co si pod slovem 
kultura představíte. Daleko důležitější je, co 
by kultura měla přinášet. Kultura by měla 
bavit, měla by vzdělávat, měla by kultivovat 
a měla by spojovat – spojovat lidi s lidmi, 
místa s lidmi a naopak. Prostě jde o to, aby 
se Blateňákům i díky kultuře v Blatné dobře 
žilo. Takto už mi to přijde lepší a můžeme 
pokračovat.

Kultura v Blatné je drahá, říkají někte-
ří… Ano, kultura v Blatné opravdu nestojí 
málo. Číslo neprozradím, ale je ve schvále-
ném rozpočtu města. Stačí se podívat. Pokud 
se ponoříte hlouběji do různých statistik 
a rozpočtů podobně velkých měst, zjistíte, 
že ty náklady nejsou „mimo“. Nejsou nízké. 
Za málo peněz hodně muziky zde určitě nepla-
tí. Ale opravdu neleží někde ve vesmíru. Jsou 
to naše náklady za naši kulturu v Blatné a je 
správné se ptát, co za tyto peníze dostáváme.

Nic se tady neděje, a pokud už tady něco 
je, tak to (zase) není pro mě… Napadlo Vás 
to také někdy? Spíše ano než ne. Kultura by 
měla být pro všechny – pro všechny věkové 
kategorie, pro všechny podle jejich zájmů, 
zálib a nálad. Spíše pro Blateňáky, ale také 

trochu po přespolní. Trochu oříšek. Vlastně 
pořádný ořech…. Máme výhodu. Pokud už 
budeme chválit či kritizovat město Blatnou 
za kulturu, vždy budeme mluvit alespoň 
trochu o jedné organizaci. Je to Plantáž. To 
jsou ti, co pěstují kulturu v Blatné – s námi 
a pro nás. Až si zvyknete na slovní spojení 
„pěstovat kulturu“, mrkněte se na jejich „rů-
žovou identitu“. Stonek růže, který odkazuje 
na tradici pěstování růží v Blatné. Už se to 
hezky propojuje. Název, identita, aktivity, 
projekty, konkrétní lidé, konkrétní tváře…. 
Kultura před patnácti lety, kultura nyní. Je 
toho spoustu, co již máme a ještě více, co 
bychom chtěli mít. Tady a teď. Ale tak jako 

lidé, i kultura se vyvíjí a roste. Roste s lidmi, 
kteří ji dělají, a ještě více roste s lidmi, kte-
rým je určena. Byl jsem společně s kolegy ze 
zastupitelstva na Plantážích a řešili kulturu. 
Živá kultura předpokládá živou diskusi. Stalo 
se… Takže kam vlastně bychom mohli jít?

Blatná, město růží – Možná patříte mezi 
ty, kterým je toto téma cizí. Nevadí. Blatná 
měla to štěstí, že zde žil a působil Jan Böhm. 
A když už tady žil někdo takový, je škoda 
na takového člověka zapomenout. Naštěstí 
se zapomnělo jenom chvíli a jenom trochu 
a nyní se k této tradici postupně vracíme. Ti, 
co na tom již pracují, vědí. Ti ostatní, sice ještě 
nevědí, ale věřte, že díky městu růží může být 
a bude Blatná ještě krásnější. Není to jenom 
Výstava růží. Je toho daleko více a bude se 
to hezky prolínat. Jděte přes sportovní areál 
ke kostelu a uvidíte růže. Jděte na zámek, jděte 
centrem města…. Nejde ale jenom o růže. 
Za všemi těmi růžemi jsou  lidé, kteří se učí, 
jak pěstovat růže a pak jdou a sází… Je to 
tradice, která postupně ožívá. Je to tradice, 
která stojí a padá s konkrétními lidmi, s jejich 
energií a jejich nápady. Je dobře, že Plantáž 
pěstuje kulturu, ale růže pěstují konkrétní 
lidé… Je třeba si to stále připomínat.

Blatná a blatenský zámek – Vím, že 
zdaleka ne všichni to takto vnímají, ale pro-
zradím Vám „tajemství“. Je dobře, že Blatná 
má zámek. Blatná se zámkem je daleko hezčí 
než Blatná bez zámku. Kultura se mění, my se 
měníme a za poslední roky se změnil i zámek. 
Z ospalého místa, kde se vlastně nic nedělo, 

je najednou místo, které chce 
být v centru dění – na jaře, 
v létě, ale i v zimě. A je to 
dobře. Prosperující zámek 
přináší život. Ruiny vždy 
připomínají minulost.  Z té 
je třeba se poučit, ale ne v ní 
žít… Hrana mezi tím, co je 
dobré pro Blateňáky a co již 
znamená pro Blatnou zátěž, 
je velmi tenká. Ale myslím, 
že všichni víme, proč máme 

tak dobré cukrárny a kavárny, proč máme 
v Blatné konečně hezké penziony a proč, 
když máme návštěvu, často jdeme na zámek 
anebo alespoň kolem něho.  Možná je někdy 
složité najít řešení v situacích, kde se zájmy 
tak trochu kříží. Zájmy jsou ale jen jedna stra-
na mince. Komunikace a ochota naslouchat 
je ta druhá. Vzájemný respekt jako základ, 
komunikace jako prostředek a Blatná coby 
živé město jako společný cíl. Není to hra 
s nulovým součtem, kde vítězství jednoho 
znamená porážku toho druhého. Růže sází 
lidí, zámky staví lidé a je zase na lidech, aby 
na tento odkaz společně navázali…

Růže, zámek… ale v Blatné „chcípl 
pes“. Kultura by měla bavit. Když baví, 
přitahuje jako magnet. A koho by měla při-
tahovat více než mladé lidi. Když byl ještě 
Strakapoudův festival, pršelo. Pršelo vlastně 
vždy a pořád, ale mladí nakonec přišli. Teď 
neprší…. a mladí nechodí. Jestli kultura je 
o lidech, tak pro kulturu pro mladé to platí 
dvojnásob. Anča Band jako kapela je věčná, 
Datel pořádá akce jednu za druhou, ale Blatná 
jako magnet pro mladé určitě nefunguje. Zdá 

se, že se ledy již hnuly. Řeší se místo, řeší se 
způsob…. A jen tak mimochodem. Víte, že 
Blatná byla rodištěm prvních elektrických 
kytar? Možná se začíná rodit koncept, který 
konečně bude cílit na mladé. Něco jako Blatná 
město růží jen pro jinou cílovou skupinu. A to 
by bylo „hustý“.

Kultura by měla vzdělávat a kultivovat. 
Dobrá kultura si své publikum vždy najde. 
Jsou prostě pravdy, která nerezaví. Za kaž-
dým z výše uvedených bodů jsou konkrétní 
tváře a konkrétní jména. Poslední bod tohoto 
článku není výjimkou. Blatenskou kulturu 
kultivují již mnoho let manželé, jejichž pří-
nos možná ani tolik nevnímáme.  Díky nim 
vycházejí Blatenské listy. Díky nim se zde 
konaly víkendy evropské kultury a díky nim 
je zde řada besed a přednášek, během kterých 
si uvědomíte, že to, co máme, není samozřej-
most. Máme totiž to štěstí, že demokracii již 
nemusíme vymýšlet, stačí ji bránit a rozvíjet. 
Kultivovat veřejný prostor je dřina. Snažit se 
vzdělávat je snad ještě těžší. Nedávno zde byl 
ředitel měnové sekce ČNB. Rodák z Písku, 
který velmi poutavě hovořil o infl aci a dalších 
ekonomických otázkách. Víte, kolik tam bylo 
žáků ze střední ekonomické školy? Nula. 
A jak říká můj syn, nula je nula… 

Kultura je široký pojem pro širokou sku-
pinu obyvatel. Není jednoduché ji vytvářet 
a není jednoduché ji přijímat. Bylo by fajn, 
pokud bychom tady v Blatné dokázali pěsto-
vat naši kulturu společně.  Jsme malé město 
a každého, kdo se chce zapojit, bychom měli 
podporovat. Máme Plantáž, což jsou lidé, 
kteří často dělají skvělé věci a patří jim za to 
velký dík. Jen si myslím, že by bylo jenom 
dobře, pokud by vedle sebe nechali růst i další. 
Koordinovat neznamená jenom řídit. Koor-
dinovat znamená podporovat, podněcovat, 
motivovat a nechat prostor…Vždyť kultura 
má mnoho podob.

Martin Beneš
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Kategorie - Jednotlivci (od 5. třídy)

T. Lávičková – 
1. B ZŠ J.A.K.

L. Jarošová – 5. B 
ZŠ J.A.K.

P. Pavlík – 5. B. 
ZŠ J.A.K.

B. Mlíčková – 6. B 
ZŠ T.G.M.

T. Postřehovská – 
5. B 

ZŠ J. A. K.

Výtvarná soutěž
Kategorie – Jednotlivci (1. – 4. tř.)

Š. Jahoda – 3. B 
ZŠ T.G.M.

S. Zemanová – 3. B 
ZŠ T.G.M.

Výlet do Hořovic, Komárova 
a oslava Dne matek

První zastávka na našem výletě bylo muzeum umělecké litiny 
v Komárově. Pro včasný příjezd jsme stihli ještě před návštěvou muzea 
prohlídku zdejšího náměstí.

V muzeu se nás ujal průvodce, který o litině věděl snad úplně 
všechno. Od počátku výroby litiny hrabaty z Vrbna, výrobky z této 
litiny v Komárově, na Křivoklátsku a u Salmů v Blansku, kde jsme 
také byli. K vidění zde byla litina ve formě šperků, těžítek, medailonků, 
plastiky, krásných kamen, části zábradlí. Velké výrobky z litiny doku-
mentovaly fotografi e laviček, luceren, svítidel a zábradlí u schodišť 

na pražských náměstích, u Národního divadla či Národního muzea 
v Praze. Na konci komentované prohlídky jsme mohli zhlédnout video 
o historii a současnosti železáren v Komárově

Dále naše cesta pokračovala 
na prohlídku nového zámku 
v Hořovicích. V Hořovicích 
stojí dva zámky, starý, který 
rodu Martiniců v polovině 17. 
a 18. století nestačil, proto si zde 
nechali vystavět nový barokní 
zámek. Zámek byl několikrát 
přestavován, měnil majitele. 
Z prohlídkových tras jsme na-
vštívili reprezentační prostory, 
kterými nás průvodkyně s ob-
sáhlým komentářem provedla. 
K vidění byly reprezentační, 
společenské pokoje, prostory 
pro služebnictvo, kaple, apartmán knížete i kněžny a soukromé po-
koje posledních majitelů.  A naše prohlídka zámku, jak jinak, končila 
v zámecké kavárně s kávičkou a zákuskem. Cesta domů rychle uběhla, 
díky bezpečné jízdě pana řidiče. A již nyní se těšíme na další výlety.

(pokrač. na str. 7)
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Mažoretky PREZIOSO Sokol Blatná zářily na fi nále MČR 
v mažoretkovém sportu!
(pokrač. ze str. 1)

Přehled umístění:
1. místo – Mistr ČR

● Kadetky velká formace BATON – McDonald´s
● Seniorky velká formace BATON – Wakanda Forever
● Seniorky miniformace BATON 
● Seniorky miniformace POM-POM 
● Kadetky miniformace POM-POM
● Kadetky duo POM-POM (Izabela Dvořáková, Johana Slováčková)
● Seniorky starší sólo POM-POM – Eliška Pekárková
● Seniorky duo-trio POM-POM – Eliška Pekárková, Anežka 

          Bolinová, Natálie Troníčková
2. místo – I.vicemistr ČR

● Kadetky velká formace POM-POM – „Kdo šetří, má za tři“
● Juniorky miniformace POM-POM
● Seniorky sólo BATON – Anežka Bolinová

3. místo – II.vicemistr ČR
● Juniorky velká formace BATON – „Narozeninová párty“
● Seniorky sólo BATON – Natálie Troníčková
● Seniorky starší sólo POM-POM – Natálie Troníčková
● Juniorky sólo ACROBATIC BATON – Adéla Vrzalová

4. místo
● Juniorky sólo POM-POM – Adéla Vrzalová
● Seniorky starší sólo POM-POM – Anežka Bolinová
● Seniorky mladší sólo POM-POM – Alžběta Bolinová

5. místo
● Seniorky sólo ACROBATIC BATON – Anežka Bolinová

6. místo
● Seniorky mladší sólo POM-POM – Natálie Medlínová

8. místo
● Seniorky mladší sólo POM-POM – Sandra Růžičková
● Juniorky sólo POM-POM – Klaudie Poustková
● Seniorky sólo 2 BATON – Adéla Kratochvílová

Juniorky Seniokry - Wakanda

Kadetky POM-POMs

Výlet do Hořovic, Komárova 
a oslava Dne matek (pokr. ze str. 6)

Oslava Dne matek proběhla v Komunitním centru v Nádražní 
ulici Blatná.

Program začal vystou-
pením Mateřské školky 
Vrchlického Blatná krás-
ným pásmem básniček 
a písniček pro mamin-
ky. Vystoupení se líbilo, 
některé básničky i roze-
smály a sklidily potlesk. 
Vystoupení  Základní 
umělecké školy Blatná 
s tanečními soubory také 

sklízelo velké úspěchy. Všem se vystoupení moc líbilo a bylo vidět, 
že děti tancování baví. Po malém občerstvení zahrála oslavenkyním 
místní hudební skupina, hudba některé zvedla ze židlí až před podium, 
kde si v rytmu hudby zatančily. Velkou odměnou byla krásná slova 
a poděkování za upořádání oslavy. I STP Blatná děkuje za krásná 
vystoupení Mateřské školky Vrchlického Blatná, ZUŠ Blatná taneční 
obor a místní hudební skupině.

Milan Vrbský, Svaz tělesně postižených v ČR z.s., 
místní organizace Blatná  
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Co čte a o čem přemýšlí Jan Kára
Vážené čtenářky, vážení čte-
náři,

představte si velkou sku-
pinu lidí, kteří se – vedeni 

převážně náboženskými motivy – vydávají 
strastiplnou cestou na Blízký východ, aby 
tam na území Palestiny, v místech, která 
jsou pro jejich víru a historii klíčová, založili 
svůj nový stát. To se jim po nejrůznějších 
peripetiích daří, i když tento stát, obklopen 
nepřáteli, musí následně svoji existenci ne-
ustále obhajovat. Přitom je do značné míry 

odkázán na pomoc ze vzdálených spřízněných 
zemí, na nejmodernější vojenskou techniku 
a relativně příznivou mezinárodně-politickou 
konstelaci…

Možná vám to připomene poválečnou 
historii Izraele, ale náš příběh se započal před 
bezmála tisícem let a patří k nejpodivuhod-
nějším kapitolám středověku, nadále mnohé 
fascinuje, barvitě jej líčí historici, romanopisci 
i fi lmaři; já jsem si jej naposled oživil s kni-
hou „Křížové výpravy“, kterou sepsal britský 
historik Antony Bridge.

Nápad, aby křesťanská vojska vybojovala 
pro křesťany „Svatou zemi“, vyšel z Byzant-
ské říše, která koncem 11. století ztrácela 
na Blízkém východě pod tlakem Turků i Ara-
bů rozsáhlá území. V západní Evropě se pak 
tento nápad rychle ujal díky odhodlaným pa-
pežům, fanatickým náboženským agitátorům 
a dobovému rytířskému étosu. V roce 1095 
vyhlásil papež Urban II. křížovou výpravu, 
následně se zformovalo pod vlajkou s křížem 
mohutné vojsko (mimochodem na řadě míst 
v této souvislosti došlo k brutálním pogromům 
na Židy) a vydalo se na pochod přes Balkán 
do byzantské Konstantinopole (dnešní Istan-
bul) a dále na východ. Desetitisíce lidí – rytíři 
na koních, za nimi pěšáci, církevní hodnostáři 
a pestrý doprovod – byly na cestě tři roky, 
v kruté zimě i letních výhních, plahočily se 
přes vysoké hory i bažinaté nížiny, pouště-
mi… Vojsko bralo, kde a co se dalo, a často 
si při tom počínalo hodně nekřesťansky. V ně-
kolika bitvách s Turky utrpěli křižáci citelné 
ztráty, hubily je nemoci, ale vidina ovládnutí 
Božího hrobu (a zajisté i bohaté kořisti) je 
hnala vždy dál.

Je téměř zázrak, že se jejich prořídlé řady 
probily až na území dnešního jižního Turecka 
a Sýrie, kde vyrvaly z rukou „nevěřících“ ně-
kolik klíčových a mohutně opevněných měst 
(Edessa, Antiochie, Tripoli) a nakonec se jim 
podařilo dobýt v červenci 1099 i Jeruzalém, 
kde následně povraždili většinu obyvatel 
a založili vlastní království.

Nové vzniklý křesťanský stát měl ovšem 
obrovské potíže se zásobováním, čelil neu-
stálému ohrožení a jeho vůdci na sebe často 
nevražili, stejně jako se neměli rádi příslušníci 

dvou přítomných rytířských 
mnišských řádů – Johanitů 
a Templářů. Naštěstí pro 
křesťany na tom jejich ne-
přátelé nebyli lépe, a tak 
se válečné štěstí přelévalo 
z jedné strany na druhou. 
Arabové a Turci měli ovšem 
jednu výhodu – jejich řady se 
neustále obnovovaly, zatím-
co křižáků ubývalo. A tak se 
zoufale domáhali u papeže 

a evropských vládců pomoci. Během násle-
dujících desetiletí bylo z Evropy do Svaté 
země vypraveno dalších 8 křížových výprav; 
některé se plavily po moři, některé pocho-

dovaly – podobně jako ta první – po souši. 
Některé dorazily na místo a některé se pro-
měnily v tragédie, zničeny nepřáteli, bouřemi 
či nemocemi. Jedna křížová výprava se spo-
kojila s dobytím spřá-
telené Konstantinopole 
(1204), a nejsmutnější 
je příběh dvou „dět-
ských“ křižáckých vý-
prav v roce 1212, kdy 
tisíce zfanatizovaných 
dětí skončily zřejmě 
na trhu s otroky.

Celý heroický pří-
běh křížových výprav 
do „Svaté země“ a Je-
ruzalémského králov-
ství ovšem nebyl jen 
nekonečným seriálem 

krvavých bitev a brutálních masakrů v do-
bytých městech či pevnostech. Apokalypsu 
občas střídala klidnější období, kdy se dařilo 
obchodu a nepřátelské tábory se učily spolu 

nějak vycházet (Bridge hovoří o „ozbrojeném 
přátelství“) a kdy se křižáci a jejich potomci 
adaptovali na místní podmínky. Problém pak 
byl zejména s nově příchozími křesťanskými 
výpravami, jejichž pomoc usedlíci na jedné 
straně nutně potřebovali, na druhé straně však 
tito „nováčci“ bývali mnohem radikálnější 
a v náboženském zápalu podněcovali nové 
konfl ikty – zvláště když si chtěli splnit svoji 
„křesťanskou“ povinnost a zabít alespoň pár 
bezvěrců…. Čímž nemalou měrou přispěli 
k definitivnímu pádu křesťanských států 
v Malé Asii. Symbolickou tečkou bylo dobytí 
poslední bašty Jeruzalémského království, 
Akkonu, v roce 1291.

Křižácké výpravy tím ovšem neskončily, 
jen se zaměřily na jiné cíle, což jsme v „he-
retických“ Čechách 15. století několikrát 
pocítili. Přemýšlím o tom, jestli si z těchto 
dávných dějů lze vzít pro současnost nějaké 
poučení…

Jan Kára

Křižáci dobývají Jeruzalém (1099)

Dobývání egyptské pevnosti Damietta křižáckým 
loďstvem (1248)

Mapa s trasami křižáckých výprav

Pád poslední křižácké bašty Akkonu (1291)
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Akademie ZŠ TGM
Ve středu 22. května bylo v blatenské sokolovně více 

než veselo. Už od rána se totiž v kinosále připravovali 
žáci ZŠ T. G. Masaryka na svá vystoupení, která rodičům a veřejnosti 
předvedli od 10:00 a od 17:00. Už několik let tuto slavnostní přehlídku 
všech tříd sleduji ze zákulisí, ani jedno z vystoupení nevidím jako 
divák usazený v první či desáté řadě. I tak mám ale pocit, že si tento 
den vždycky užiji, proč vlastně? Pojďte se společně se mnou podívat, 
jak to ze zákulisí vypadá a proč to všechno děláme.

Na letošní akademii si žáci a učitelé připravili celkem 27 vystou-
pení. Pro všechny to znamená měsíce příprav. Vše začíná výběrem 
hudby, tvořením choreografi e, sháněním kostýmů. Do toho si připočtěte 
nespočet nácviků, buď ve třídě, v hale školy nebo na školním dvoře, 
přípravu rekvizit. Jestli to vypadá, že s dětmi se to stihnout dá, pak 
učitelské vystoupení bývá ještě větším oříškem. Kdy nacvičovat a kde 
vlastně, aby nás nikdo neviděl? Obvykle se scházíme až po ukončení 
provozu školní družiny a dát všechny aktéry týden co týden dohro-
mady v půl páté odpoledne skutečně není jednoduché. Máme ale 
s dětmi stejnou motivaci – pobavit se, užít si společný čas a ve fi nále 
samozřejmě potěšit diváky. 

Mohlo by se zdát, že vidět všem aktérům při vystoupení jen záda 
není žádné terno. Co ale zažíváme my v zákulisí a ostatní to nevidí, 
je atmosféra, která se převaluje z pódia do šatny a zpět. Tréma, ne-

dočkavost, nadšení, euforie, to jsou emoce, které nelze nevnímat. Jen 
pro představu, při vystoupení prvňáčků s jejich patrony se v jednu 
chvíli v šatně prolínají čtyři třídy najednou. Více než padesát žáčků 
se svými patrony odchází z pódia a dalších padesát se mi za zády tlačí 
a čekají na pokyn, kdy bude pódium patřit už jen jim. Někteří napětím 
snad ani nedýchají. 

Vás v rolích diváků mohou některá vystoupení zklamat, můžete 
samozřejmě vidět chybičky a nedostatky, špatně nastavený mikrofon 
nebo pozdě zataženou oponu. Vězte, že těch pár chyb je vyvážených 
neskutečným úsilím a nadšením. Protože kdyby nás to nebavilo, ne-
dělali bychom to. Akademie by netrvala dvě hodiny, na pódiu by se 
 svými žáky netančili jejich třídní učitelé a celá akademie by nebyla 
zakončená učitelským vystoupením. Vážíme si toho, že o chybičkách, 
které se vloudily, nemluvíte, že reakce vás diváků jsou vždy nadšené 
a laskavé. Děkujeme vám za to, je to pro nás motivace, že snad i příští 
rok obětujeme část svého času nácviku vystoupení k pobavení vás 
i nás samotných. 

Letošní akademií vás provázeli Anna Krýdová a Josef Linhart 
a zvládli to fantasticky. Na rozdíl od jiných pomocníků byli také vidět 
na pódiu. V zákulisí dále pomáhali: Jaroslav Brouček, Jakub Matějka, 
Jakub Kupar, Karel Mašek, Jakub Prokop, Daniel Husák a Filip Pauk-
ner. Děkujeme i jim za pomoc s rekvizitami, zvukem a osvětlením. 

A na závěr připojujeme velké díky Jannisi Corakidisovi a Pavlu 
Bartůškovi.                                                        Mgr. Ludmila Růžičková
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Čtení trochu jinak
Čtení je jednou ze základních dovedností, díky které 

se člověk stává gramotný. Vlivem možností, které nabí-
zí dnešní doba, však děti méně čtou a současně přibývá dětí, které 
mají diagnostikovanou některou z poruch učení (dyslexie, dysgrafi e, 
dysortografi e) a různá další percepční oslabení.  Tato oslabení dětem 
nácvik čtení komplikují. Někdy se stane, že sice děti dobře čtou, ale 
čtenému textu obtížně porozumí, přibývá slov, která jsou pro děti slo-
žitá k pochopení. A pokud nerozumíme významu slov, neporozumíme 
kontextu toho, co jsme přečetli. Tím je pak komplikován proces učení. 

Proto jsme se na naší ZŠ rozhodli otevřít trochu netypickou čtenář-
skou dílnu. Docházejí na ni děti, které čtení nemají úplně v oblibě – 
proto také není čtení naší stěžejní aktivitou. Převažuje řešení křížovek, 
hledání určených slov v textu, třídění slov do kategorií. Také tvoříme 
podle obrázků dialogy, které by mohly nakreslené postavy spolu vést 
(jinými slovy tvoříme komiksy). Současně se snažíme i dbát na běžné 
zásady komunikace – vyslechnout druhého a dostat prostor pro vyjá-
dření svého názoru. I to nám v dnešní době trochu vázne, a přitom je 
to pro život nezbytné. Věřím, že naše společně prožité hodiny dětem 
pomohou posunout se v oblasti čtenářských dovedností a snad i děti 
získají lepší vztah k četbě.

 Jitka Hajnová, školní psycholog 

SI  
PIŠ!

NÁDRAŽNÍ 633, BLATNÁ

19.6.
PODATELNA

18:30
TOLKŠOU

NEJEN  
O KNIHÁCH

KAMIL PEŠTÁK 
 & 

 HOFFEE

STŘEDA

AUTORSKÉ  
ČTENÍ 

V 
 PODATELNĚ

&

„Lnářské cyklotoulky 
od Přístavu
k Přístavu“

v sobotu

22. 6. 2024
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JAK prvňáci poznávali 
život zvířat

Dne 9. května vyrazili žáci z prvních tříd na školní výlet do Proti-
vína. Navštívili krokodýlí zoo a APICENTRUM Protivín - včelařský 
spolek. Děti se občerstvily v blízkém obchůdku, kde si nakoupily 
pozornost pro sebe a své blízké. 

V Apicentru se dozvěděly zajímavosti ohledně života včel, jak žijí, 
pracují a o jejich produktech. 

V zoo se dětem velmi líbilo. Dozvěděly se o krokodýlech plno za-
jímavostí - o jejich osudech. V zoo se starají přibližně o 70 krokodýlů. 
Děti byly zvídavé a pokládaly paní  průvodkyni různé otázky týkající 
se života krokodýlů. 

Výlet jsme si všichni velmi užili. 
I. A Mgr. Chvostová Ivana, Bc. Drůbová Marie

I. B Mgr. Kotšmídová Eva, Lojíková Iva, 
Bc. Mašková Kamila

JAK poznáváme sousedy – 
Mauthausen a Linec

V pátek 10. května se vydal 
devátý ročník (doplněný dob-
rovolníky z druhého stupně) 
na cestu do Rakouska. Hlavní-
mi cíli byly koncentrační tábor 
Mauthausen a Linec. Po příjezdu 
do Mauthausenu dostali žáci 
dvě a půl hodiny na to si celý 
tábor projít s audioprůvodcem 
v češtině. 

Pak všichni nasedli zpět 
do autobusu, který zájezd do-
vezl na linecké náměstí. Tam 
po pauze vyjel vláček po centru 
a ukázal výpravě známá místa. 

A už na nás čekala poslední atrakce - projížďka vyhlídkovou lodí 
po Dunaji. Jediné, co už zbývalo, bylo nasednout do autobusu a vrátit 
se zpátky do Blatné.

Čanda Tomáš, žák 9. B
Mgr. Šafaříková Hana, třídní učitelka 9. B

JAK jsme se přátelili 
pod Tatrami

„Vitajte priatelia z Blatnej“, zaznělo z úst paní ředi-
telky Základní školy ve Važci, když dorazila výprava žáků a učitelů 
do slovenského Važce. 

Základní škola J. A. Komenského v Blatné pravidelně pořádá 
výměnné pobyty pro žáky, učitele a zástupce města střídavě v Blatné 
a ve Važci. Obě města spojuje velká osobnost malíře Jan Hály. 

Ve dnech 15. 5. až 17. 5. 2024 se vypravilo 34 žáků, 6 pedagogů 
ze ZŠ J. A. Komenského a dva zástupci města Blatná na návštěvu 
této podtatranské obce. Važečtí nás slavnostně přivítali v krojích 
a hned na úvod nám předvedli nádherné taneční folklórní vystoupení 
a divadélko o lesní víle. Program následujících dvou dnů byl opravdu 

nabitý. Hned první odpoledne se žáci zúčastnili vědomostního klání 
s žáky z važecké školy. 

(pokrač. na str. 12)
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JAK jsme se přátelili pod Tatrami
(pokrač. ze str. 11)

Následovalo předání vypracovaného projektu „Poznej svůj region“, 
na kterém pracovaly obě školy.  Učitelé a zástupci města si během 
pobytu vyměňovali cenné zkušenosti ze své práce. 

Druhý den během výletu do okolí poznávaly děti krásu této krajiny 
pod Vysokými Tatrami. Navštívily skanzen lidové kultury v Pribylině. 
Při výkladu průvodkyně ve slovenštině mohl každý uznat, že Slovákům 
můžeme dobře porozumět. Pro odpolední program byla naplánována 

cesta ke Štrbskému plesu. Celý den jsme měli krásné počasí, vzniklo 
tedy mnoho hezkých fotografi í s panoramaty těchto horských velikánů. 

V podvečer druhého dne celou výpravu přivítal pan starosta Važce 
Milan Liščiak na obecním úřadě. V projevu zaznělo, jak si rodného 
města Jana Hály Blatné váží a jak velmi stojí o přátelskou spolupráci 
mezi oběma městy. Následovalo překrásné vystoupení folklórního 
souboru Stráně z Važce.

Večerní program probíhal ve škole, kde se žáci navzájem utkali 
v několika sportovních soutěžích, zakončený společnou diskotékou. 
Během večera si děti povídaly, poznávaly se a přátelily. Zjišťovaly 
rozdíly, a naopak velkou podobnost mezi oběma jazyky.

Třetí den dopoledne si děti zažily vyučování v jiné zemi. Važečtí 
nás pozvali přímo do vyučování a mohli jsme si vyzkoušet učit se 
ve slovenštině. Teď už děti byly mezi novými přáteli jak ryby ve vodě.  
V tento den ještě následovala prohlídka Važecké jeskyně. Na závěr jsme 
měli naplánovanou prohlídku muzea Jana Hály a jeho „dreveničky“, 
ve které bydlel. 

V průběhu těchto třech dní se děti seznámily s kulturními tradice-
mi Važce, které jsou odlišné od našich, poznaly rozdíly mezi oběma 
jazyky, navázaly nová přátelství. Musíme obrovsky poděkovat važecké 
škole za skvělou pohostinnost, protože nám zajistila stravování po celý 
pobyt, vstupy do muzeí a ještě každému připravila na památku dárek. 
Projekt přátelského setkání mezi partnerskými městy podpořilo dotací 
i město Blatná a Jihočeský kraj.
Mgr. Voborníková Pavla, 
učitelka ZŠ JAK Blatná 

Návštěva kostela Nanebevzetí Panny Marie v Blatné
V pondělí 20. května jsme měli  krásnou hodinu dějepisu.

Vypravili jsme se do kostela, který je zasvěcený Na-
nebevzetí Panny Marie. Paní Černohousová z blatenského muzea nám 
vysvětlila, k čemu kostel slouží, jak se jmenují jeho jednotlivé části 
a vzala nás i do míst, kam běžní návštěvníci nemají přístup. Společně 

s paní uči-
t e lkou  s i 
p r o  n á s 
připravily 
různé hry 
a kvízy. Vý-
uku v du-
chu hesla 
„ Š k o l a 
hrou“ jsme 
si opravdu 
užili. 

B y l i 
jsme pře-

kvapeni, jak je kostel nádherně 
vyzdobený.

Celé třídě se v kostele moc 
líbilo a doufáme, že nás paní 
učitelka vezme na další histo-
rické exkurze po Blatné. 

Eliška Punčochářová, VII. B
 ZŠ J. A. Komenského Blatná
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JAK jsme si užili sportování
Domluvit si termín a doufat v pěkné počasí bylo 

důležité k uspořádání dalšího ročníku oblíbené atletické 
všestrannosti pro 1. stupeň naší školy, která se konala 23. května 2024. 
Zúčastnilo se přibližně 115 závodníků, včetně našich nejmladších, 
kteří jsou žáky přípravného ročníku. Postupně plnili 4 disciplíny: hod 
kriketovým míčkem, skok do dálky, běh 50 m a běh 300 m.  

Při vyhlašování výsledků si kromě medailí za nejlepší výkony, 
které nám zaplatila Rada rodičů, odnesli všichni závodníci hodnotné 
odměny v podobě dárků a poukázek, na které přispěli rodiče a fi rmy. 
Na úplný závěr nechyběla ani tradiční „bublinková show“, kterou 
vytvořili závodníci pomocí bublifuků.

Naši nejúspěšnější:
1. třídy + příp. třída 1. Lojíková Marcela  1. Lojík Jiří
  2. Köhlerová Ema  2. Vítek Vilém
  3. Dvořáková Izabela 3. Pekárek Matyáš

2. třídy   1. Malá Elena  1. Flögel Denis
  2. Zhuravlova Oleksandra 2. Šrámek Karel
  3. Blovská Anežka  3. Braun Ondřej

3. třídy  1. Vodičková Anna 1. Koubek Jan
  2. Batiala Natalia 2. Matoušek Tobiáš
  3. Čížková Klaudie 3. Čadek Vojtěch

4. třídy  1. Petrášková Nikola  1. Princ Tomáš
  2. Vachulková Viktorie 2. Procházka Adam
  3. Melicharová Adéla 3. Semeniuk Ivan

5. třídy  1. Lebrová Tereza 1. Pavlík Petr
  2. Gregorová Jana 2. Kratochvíl Adam
  3. Postřehovská Tereza 3. Ferenc Michael

Bez odměn nezůstaly ani děti, které nezávodily. Žáci 9. B pod ve-
dením p. uč. Šafaříkové pro ně připravili zábavné soutěže, ze kterých 
si odnesli spoustu pamlsků. Za to jim patří velké poděkování. To si 
zaslouží i žáci 9. A s p. uč. Šafrem a rodiče, kteří pomáhali s organi-
zací závodů.

Velké poděkování za skvělé zvládnutí a organizaci celé akce patří 
také p. ředitelce Janě Krapsové, učitelkám, asistentkám, vychovatelkám 
i bývalé zaměstnankyni p. Fajové.

Opět jsme se přesvědčili o tom, že akce pro děti, kde se zapojí 
nejen pracovníci školy ale i rodiče, nám všem ukážou, že naše práce 
má smysl a přináší nám radost. Jménem všech děkuji p. Křemenové 
a p. Hájkové, které zajistily většinu sponzorských darů.

Sponzoři: KULTURNÍ PLANTÁŽ BLATNÁ, ZÁMEK BLAT-
NÁ, BLATENSKÁ RYBA, KOMPL. STAV. SERVIS MARTIN 
HÁJEK, KOSMETICKÝ SALON VIOLETTE, RESTAURACE 
BERÁNEK, CLIPPY MARTINA KORTUSOVÁ, JIŘÍ KOLÁŘ, 
TESLA BLATNÁ, ŠITÍ DANIELA, CAFFE GRANDE, JÍDEL-
NA U MLSOUNA, ZELENINA JIŘÍ ŠOUREK, RESTAURACE 
BERÁNEK, DROGERIE BLOVSKÝ, TOP DROGERIE, KVĚ-
TINKA H.ŠOURKOVÁ, ZMRZLINA LUNAMIL MARTIN 
FINĚK, LEIFHEIT, DROGERIE BLOVSKÝ, RESTAURACE 
V SOKOLOVNĚ

Těšíme se na další krásné akce, které dětem zpestří školní dny 
a všem přinesou radost a spokojenost.

Iva Tvrdá - učitelka 1. stupně, patronka akce
ZŠ J. A. Komenského Blatná 

1. třídy - PT - chlapci1. třídy - PT - dívky

2. třídy - chlapci2. třídy - dívky

3. třídy - dívky 3. třídy - chlapci

4. třídy - dívky 4. třídy - chlapci

5. třídy - chlapci5. třídy - dívky

Bublinková-show
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Akce 
7. 6. 19 h 
Jazz Band Blatná

9. 6. 9 h

16.30–19 h Za blatenským pokladem – 

ha: 

20 

17. 6 16 h

19. 6. 18 h

19. 6. 19 h

14. 6. 20 h

Kulturní
kalendář



Ročník 35 (45) Blatná 7. června 2024 Číslo 11 / strana 15

 

Kulturní Plantáž Blatná

kulturniplantazblatna

www.plantaz-blatna.cz
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portport
Datels přivezli 
do Blatné bronzové

                 medaile!
Minulý víkend se nesl ve znamení vel-

kých sportovních utkání. Pojďme si přiblížit 
klíčové zápasy, které odehrály oddíly Datels.

Minipřípravka odehrála velmi úspěšný 
turnaj ve Zlivi. Mladší žáci podlehli 26. května 
TJ Snack Dobřany stavem 5:2, góly si zde při-
psali Janek Pangrác a Marek Převrátil. Hráči 
dorostu prohráli v Budějovicích konečným 
stavem 3:1 a tímto zápasem pro ně sezóna 
skončila. Už teď můžeme s jistotou prohlásit, 
že v této kategorii dozráli silní hráči, kteří 
v budoucnosti posílí oddíl mužů.

Poslední květnový víkend Datels Áčko 
vyrazili vstříc Tygrům Mladé Boleslavi. Oba 
týmy měly v semifi nále připsanou již jednu 
výhru, proto šly do tohoto zápasu s extrémním 
nasazením. Zápas skončil stavem 4:3 a do ne-
dělního utkání si tak Tygři nesli již dvě cenné 
výhry. Nedělní utkání skončilo stavem 4:0 
a Datels zakončili svou letošní cestu v playoff  
nádherným bronzovým umístěním. Fanoušci 
je následovali po oba herní dny v Boleslavi, 
jako je následovali celou sezónu a za jejich 
podporu jim patří obrovský obdiv. Tým se 
napříč sezónou musel vypořádat s vážnými 
zraněními několika hráčů a čelit nejedné 
překážce. Napříč vším si Datels dokázali prok-
lovat cestu až k bronzovým medailím! Daniel 
Michálek obdržel od Českomoravského svazu 
hokejbalu cenu za Nejlepšího obránce sezóny 
a David Braun byl oceněn Vítězem kanadské-
ho bodování základní části. Hoši, děkujeme!!!

Poděkování patří nejenom mužům z Áčka, 
kteří na hřišti po celou sezónu odvádějí fan-
tastické výkony, ale i jejich přítelkyním, man-
želkám a celým rodinám. I díky vaší podpoře, 
lásce, oddanosti a respektu jsou Datels silnější 
než kdy předtím. Poděkování patří Ultras Da-
tels, kteří po celou sezónu chystali neskutečné 
show nejen na domácí zápasy. Vše muselo stát 
hodiny práce a příprav, aby si výsledný efekt 
spolu s vámi užili nejen hráči, ale i všichni 
fanoušci. Děkujeme! Závěrečné poděkování 
patří všem ostatním fanouškům. Není nic 
sportovnějšího, než když vaše pokřiky a po-
tlesk rozezvučí Datels arénu. Děkujeme!!!

Program následujících týdnů je pro hokej-
balisty jasný. Zregenerovat se po této sezóně, 
zapít výhry i prohry, probrat s trenéry taktiku 
a naplánovat kvalitní přípravu na další sezónu. 
Vedoucí oddílů chystají akce pro členy klubu, 
plánují se soustředění na letní prázdniny, pří-
městské sportovní tábory a přátelské zápasy 
mezi týmy. Na hřišti bude velmi živo během 

celého léta a máš-li chuť se přidat k tomuto hejnu Datels, můžeš se zúčastnit náboru nových 
hráčů, který proběhne hned na podzim.

Za TJ Hokejbal Blatná
Tereza Sedláčková

TABULKA NASTÁVAJÍCÍCH DOMÁCÍCH ZÁPASŮ

Datels mladší žáci 9. 6. 11:00 hodin TJ Tatran Třemošná

VÝSLEDKY ZÁPASŮ ODEHRANÝCH OD 25. 5. 2024 – 26. 5. 2024

26. 5. Mladší žáci
TJ Snack Dobřany : Datels
(5:2)

25. 5. Datels muži A-tým
HBC Tygři Mladá Boleslav : Datels
(4:3)

26. 5. Dorost
TGB Swietelsky Pedagog ČB : Datels
(3:1)

26. 5. Datels muži A-tým
HBC Tygři Mladá Boleslav : Datels
(4:0)

Datel Áčko s nejvěrnějšími fanoušky!

Minipřípravka na turnaji ve Zlivi!
Vytoužená cena!

Děkujeme všem za podporu!

Putovní pohár pacelické „Zlaté mušky“ má nového 
držitele
V souboji vzduchovek nejlépe obstála 
Týnka Novotná z Blatné.

Pacelice - Zatravněné hřiště v malé 
osadě Pacelice se stalo na sklonku května 
dějištěm již 14.ročníku závodů ve střelbě ze 
vzduchovek „Zlatá muška“. Tuto akci opět 
zorganizovaly PROSPORT Blatná, Obec 
Škvořetice, Jednota Orel Strakonice a Spor-
tovně- střelecký klub Blatná. Soutěžící  byli 
rozděleni do pěti kategorií: předškolní děti 
do 5 let, mladší žáci 6 až 10 let, starší žáci 
11 až 15 let, muži a ženy. Mimoto se střílelo 
zvlášť ze zlamovacích a zvlášť ze sportovních 
vzduchovek. Obsah závodu tvořila střelba 
vleže na papírové terče- pět zkušebních ran, 
následně deset ran naostro. „V minulosti jsme 
přičleňovali ještě druhou disciplínu- střelbu 

na sklapovací fi gurky na čas. Ale protože se 
ukázalo tohle spojení jako časově příliš nároč-
né, zůstali jsme jen u klasické části. Vždyť loni 
sem přijelo více jak šedesát střelců, předloni 
dokonce sedmdesát,“ uvádí Marek Novotný 
z Blatné, ředitel pacelické „Zlaté mušky“, elit-
ní člen Sportovně-střeleckého klubu a úspěšný 
závodník na palebných polích. 
Airsoftový koncert jako bonus

Ještě předtím, než 42 zaregistrovaných 
borců postupně zalehlo na připravené pozi-
ce, proběhla ukázka prvotřídního ovládání 
airsoftových pistolí v podání členů dětského 
kroužku Marka Novotného. Jeho svěřenci si 
počínali vskutku obratně a zkušeně.  Leckterý 
slovutný pistolník z Divokého Západu by se 
s nimi nemohl měřit.      (pokrač. na str. 19)
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Velká cena města Blatná – 12. ročník
V sobotu 27. 4. se uskutečnil tradiční turnaj 

Velká cena města Blatná v judu. Letos to byl již 
12. ročník. Místem turnaje se stala opět tělo-
cvična SOŠ v Blatné.  160 závodníků z 19 od-
dílů vytvořilo základ pro dobré výkony. A o ty 
nebyla nouze. Ale pojďme pěkně postupně.

Přípravy na turnaj probíhají již od páteční-
ho odpoledne, kdy je potřeba převést žíněnky 
a veškeré vybavení a následně připravit zápa-
siště. V sobotu je v hale živo již od brzkého 
rána, kdy je nutné doladit poslední detaily. 
Počasí nám nakonec přálo, tak bylo možné 
rozprostřít i venkovní posezení s tradičním 
grilem. Ale zatím co venku se příjemně rela-
xovalo, uvnitř zuřily tuhé boje v kategoriích 
U12, U14 a U16.

Na tatami se představili závodníci z blíz-
kého i vzdálenějšího okolí a mezi nimi i do-
mácí borci. Ti byli podporovaní jak rodiči, tak 
i dalšími příbuznými a známými a podávali 
výborné výkony. Kdo si vybojoval právo stát 
na stupních vítězů? 

 Věková kategorie U12
Anežka Houdková - 2. místo
Eliáš Novotný - 3. místo
Albert Kohout - 2. místo
Tomáš Bláha - 1. místo
Antonín Jiskra - 3. místo

Věková kategorie U14
Kateřina Járová - 1. místo
Tomáš Krejčí - 1. místo

Věková kategorie U16
Alexander Lehečka - 3. místo
Šimon Kalužík - 2. místo
Jan Pošta - 1. místo
Jonáš Šimůnek - 1. místo

Závodníkům gratulujeme. Ale musím 
smeknout a poděkovat všem, kteří se podíleli 
na přípravě a průběhu turnaje. Bez vás by to 
pořádat nešlo!! Díky patří také SOŠ Blatná, 

kde jsme našli pro tento náš turnaj výborné do-
mácí zázemí. Nesmím zapomenout ani na je-
jich technickou podporu (hlavně ozvučení) 
a také na možnost večerního posezení u ohně. 
Dále mnohokrát děkujeme městu Blatná 
za zakoupení pohárů a Technickým službám 
za odvoz odpadu. A v neposlední řadě smě-
řuje naše poděkování k našim domovským 
organizacím TJ Sokol Blatná a DDM Blatná.

Lukáš Kocourek 

Kuželkářské zpravodajství
Na konci května definitivně skončila kuželkářská sezóna 

2023/2024, a to turnajem dvojic. Blatenská 120 byla založena v létě 
2022 a nyní proběhl již její 4. ročník. Turnaje se zúčastnilo 63 dvojic 
hráčů z Blatné, Příbrami, Prahy, Rokycan nebo Českých Budějovic. 
Zapojili se jak profíci od interligy po okresní soutěž, tak amatéři hra-
jící Blatenskou ligu i úplní nováčci. Souboj o prvenství byl nesmírně 
vyrovnaný. Z vítězství se nakonec radovali Hvězdičky Karel Koubek 
ml. a Beáta Svačinová s výkonem 1177 poražených kuželek. O pouhou 
kuželku skončili na 2. místě Čeledíni Karel Koubek ml. a Lukáš Pavel 
(1176) a o další 4 kuželky obsadili 3. příčku Motoráci Jiří Vaňata a pro 
změnu Karel Koubek ml (1172).

Mezi jednotlivci zvítězil velmi kvalitním výkonem interligový 
Milan Wagner (My dva, 625) před Petrem Hrubým z Kolína (604) 
a domácím Karlem Koubkem ml. (Čeledíni, 601). Kategorii žen ovládla 
Beáta Svačinová (Hvězdičky, 578), druhá skončila Karolína Baťková 
(Já a on, 570) a třetí Ilona Hanáková (Nová Ves, 554).

Gratulujeme vítězům a i každému, kdo si turnaj zahrál, pro ama-
téry je 120 hodů pořádný záhul. Všem, kteří se zúčastnili, děkujeme 
za účast. Kompletní výsledky naleznete na webových stránkách oddílu.

TOP 10 turnaje
Tímto můžeme sezónu považovat za ukončenou. Na jednu stranu 

byla dlouhá, na druhou utekla velmi rychle. Mohli jsme vidět spoustu 

krásných týmových i individuálních výkonů. Hlavně jsme se bavili, 
i když se výsledkově nedařilo. Však také o to ve sportu jde, zvlášť 
v tom amatérském. Rádi bychom poděkovali všem fanouškům, kteří 
nás přišli během sezóny podpořit. Bylo jich tolik, že ani nejde nikoho 
vyzdvihnout. Tak zase v srpnu na viděnou! Hodu zdar!

Za Kuželky TJ Blatná Lukáš Drnek
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Putovní pohár pacelické 
„Zlaté mušky“ (pokrač. ze str. 17)

A nainstalované sklapovací terče padaly 
rychlostí takřka kosmickou. Marek Novotný 
mohl být a také byl se svými svěřenci nadmíru 
spokojen. „Náš kroužek funguje už tři roky. 
Ke dnešnímu datu pracujeme s dvaadvaceti 
mladými talenty,“ informoval po vystřídání 
všech zainteresovaných jednotlivců .

S á m  M a -
rek Novotný má 
ve sportovně- stře-
lecké branži velmi 
dobré jméno. Dnes 
sedmačtyřicetiletý 
aktivista železných 
nervů a ostřížího 
zraku „vyfasoval 
zbroják“ ve svých 
21 letech. A od té 

doby se píše jeho soukromá závodní kronika. 
„V posledních letech bohužel na závody zbý-
vá málo času. Absolvuji jich cca deset ročně,“ 
usmívá se jakoby omluvně čilý průkopník 
tohoto sportu.

Situace na 14.ročníku „Zlaté mušky“ ho 
naplnila optimismem a radostí: „Těší mně, 
že tady vidím řadu pravidelných účastníků. 
Pravda- někteří dětští  závodníci už odrostli 
a začali se zajímat o jinou zábavu. Místo 
nich ale nastoupila nová vlna začátečníků, 
což signalizuje stálou atraktivnost našeho 
odvětví,“ libuje si. 
Vypadá jako jeep, ale je to ford

Již počtvrté v historii „Zlaté mušky“ vy-
pomáhal řediteli závodu Marku Novotnému 
s nefalšovaným nadšením Aleš Krejčí ( 36 let 
) z Bezdědovic. „Co bych neudělal pro svého 
bývalého učitele a pro military hobby, co je 
vlastně náplní mého života?“, vznáší otázku 
správný chlap, který celých 17 let pracuje 
coby voják z povolání a na zahraničních mi-
sích projel  během kariéry cca 30 zemí světa. 
Byl a je součástí i četných dalších projektů- 
například se zapojil do organizace branného 
dnu při blatenské škole J. A. Komenského.

Do Pacelic nejezdí ale jen jako pořadatel. 
Bere sebou pravidelně věrného druha na čty-
řech kolech, který tu představuje vítanou 
atrakci zejména pro ty nejmenší. Na první 
pohled americký jeep. Ve skutečnosti ovšem 
„FORD M151- MUTT“, což je přece jen 
rozdíl. Nicméně Aleš Krejčí si na chybnou 
„diagnózu“ svého miláčka od veřejnosti už 
přivykl a nenamáhá se dotyčné opravovat.

Jak k němu ale přišel? „Koupil jsem ho 
po návratu z jedné mise u nás v Čechách 
od jistého staršího pána. Ten si mně ale před 
uzavřením obchodu náležitě podal! Vyzkoušel 
mně ze všeho možného a nemožného , aby 
si byl jist, že náležitě rozumím technické 
stránce a budu schopen ho v případě potřeby 
sám opravit. Pak přišla na řadu dokonce te-
orie vojenství- musel jsem prokázat znalosti 
například o válce ve Vietnamu. Teprve potom 
mi vůz s klidným srdcem prodal,“ směje se při 

vzpomínce na „soukromou maturitu“  bezdě-
dovický dobrodruh každým coulem.

Aby se khaki Ford po dobu pobytu na pa-
celickém hřišti nenudil a dětem se dostalo 
nádherného zážitku, Aleš je ochotně vozil 
okolo vesnice. „Víc srandy a radosti udělá 
tohle „žihadlo“ v terénu. To je moje zásada,“ 
říká spokojený kupec vozidla z roku 1967.
Čistá stovka- dvakrát „vykropená“

Při 14. ročníku „Zlaté mušky“ došlo 
k situaci, kterou lze řadit plným právem 
k „nočním můrám“ rozhodčích. Plný stav 
- tedy čistou stovku bodů - „vykropili“ v ter-
čích hned dva borci: Týnka Novotná (12 let) 
z Blatné a závodník a pořadatel v jedné osobě 
Josef Koptyš ( 44 let ), rovněž z Blatné. A včíl 
mudruj!

Porotci tedy mudrovali, až jim vlasy 
na hlavách doutnaly. Po pečlivé rozvaze padl 
tento verdikt: Putovní pohár „Zlaté mušky“ 
a titul hlavního vítěze se přiznává Týnce 
Novotné z Blatné !

Leontýna Novotná neskrývala upřímnou 
radost a zároveň známky překvapení: „Oče-
kávala jsem maximálně vítězství v kategorii, 
ale putovní pohár tedy ne! Nevěřím tomu, že 
se na mně štěstena usměje i napřesrok a cen-
nou trofej obhájím. I když sport je oblastí 
neomezených možností a náhod,“ svěřila se 
ještě před závěrečným ceremoniálem sympa-
tická závodnice. Vedle vzduchovky dokáže 
mladá dáma úspěšně zvládnout i několik 
dalších sportovních zbraní- samozřejmě pod 
dohledem a za asistence otce, z jehož arzenálu 
pochází. Velice ji baví airsoft, kdy pilně tré-
nuje každé úterý v kroužku na DDM Blatná.

Josef Koptyš jako správný gentleman 
a sportovec kolegyni „ve zbrani“ putovní 
pohár srdečně přál: „Letos jsem tady v Paceli-
cích potřetí. Loni se mi podařilo získat stříbro, 
můj úvodní ročník mi bednu nedopřál.“ I on 
se rozhodl sloužit vlasti jako voják z povolání. 
Momentálně působí na pozici zdravotníka. 
„Stejně jako Marek jsem si vyzvedl „mokrý“ 
zbrojní průkaz ve svých 21 letech,“ uculuje 
se další z party akčních osobností Blatenska. 
Do té doby prý „ilegálně“ trénoval  uvnitř 
domácí stodoly. Na svůj třetí ročník přivedl 
i své potomky- syna Josefa a dcerku Elišku. 
Ti se ale na rozdíl od něho neumístili. Zároveň 
to pro něho byl premiérový start na veřejné 
akci se sportovní vzduchovkou. Loni dosáhl 
významného úspěchu ve Vsetíně na Mistrov-
ství ČR v airsoftové střelbě „ACTION AIR“, 
kde ukořistil bronzovou medaili.

Putovní pohár „Zlaté mušky“ měla v dr-
žení dva roky předtím vynikající střelkyně 
ze Sedlice – Eliška Sudová. Tentokrát ji 
k celkovému triumfu chyběly dva body. To 
nic nemění na tom, že Sedlice je vyhlášenou 
líhní střeleckých talentů!
Pětiminutovka na pacelickém Olympu

A konečně přišla ta toužebně očekávaná 
chvíle, kdy si na své přišla připravená bedna. 
Výsledková listina zveřejnila následující 
fakta:

Předškolní děti- do 5 let: 1. Gabriel Krejčí 
(37 bodů), 2. Jáchym Jícha (22 bodů), 3. Jan 

Gabriel (21 bodů). Mladší žáci - 6 až 10 let, 
sportovní vzduchovky: 1. Adam Novotný (88 
bodů), 2. Eliáš Novotný (84 bodů). Mladší 
žáci - 6 až 10 let, klasická vzduchovka: 
1. Josef Koptyš (88 bodů), 2. Martin Hrdlička 
(81 bodů), 3. Antonín Jiskra (71 bodů). Starší 
žáci - 11 až 15 let, sportovní vzduchovky: 
1. Leontýnka Novotná ( 100 bodů ), 2. Vero-
nika Floriánová (96 bodů), 3. David Novotný 
(94 bodů). Starší žáci - 11 až 15 let, klasická 
vzduchovka: 1. David Bojko (93 let), 2. 
Aneta Dolejšová (84 bodů), 3. Sofi e Baťková 
(83 let). Muži: 1. Josef Koptyš (100 bodů), 
2. Lukáš Hrdlička (89 let), 3. Martin Dolejš 
(87 let). Ženy: 1. Eliška Sudová (98 bodů), 2. 
Hana Hrdličková (90 bodů), 3. Pavla Cmun-
tová (81 bodů).

Velký kus poctivé organizační práce od-
vedl za sportovní střelce také Pavel Kotrouš 
z Blatné, který svědomitě vedle registrace 
účastníků rovněž provedl sčítání nastřílených 
bodů v terčích a ještě zvládl bravurně roli 
moderátora při vyhlašování těch nejlepších. 
Nutno ještě zvláště vyzdvihnout roli ředitele 
závodu Marka Novotného z Blatné, co už 
čtrnáctým rokem měl na sobě nejtěžší břímě 
zodpovědnosti.

Za naprosto skvělý catering s bohatou 
nabídkou nápojů, jídel a pamlsků pro děti patří 
srdečné poděkování a hold Petru Samcovi 
z Buzic a jeho synovi Lukášovi, kteří provo-
zují hostinec „U Čiláka“. To samé platí i pro 
pacelickou „Rychlou rotu“ , co opět nezkla-
mala a postarala se jak o instalaci střeleckého 
zázemí, tak včasný úklid- Josef Šlehofer, Hana 
Koubková s druhem Tomášem. Za údržbu 
celého prostranství okolo obecního domu pak 
Pavlu Lexovi a jeho synovi Ondřejovi.

Za fi nanční podporu a věcné ceny děkují 
pořadatelé sponzorům: Obec Škvořetice, 
Ladislav Kovařík - Sedlice, Klenoty M a M 
Blatná, Šití Daniela Blatná, manželé Veteš-
níkovi Blatná, Dura Blatná, KONET Blatná, 
LEIFHEIT Blatná, Agro Blatná, Blatenská 
tiskárna „Na Vinici“, BP SERVICE - Roman 
Pojer Blatná, Obaly Blatná.

Akci v Pacelicích i tentokrát přálo počasí, 
přestože předpověď vůbec příznivě nezněla. 
Asi to tam nahoře i střelecké „plemeno“ má 
„dost dobré“. A jistě zaslouženě. Ono střílet 
v míru a pro zábavu je balzámem na duši 
a velmi příjemným rozptýlením. 

Vladimír Šavrda

Nová držitelka putovního poháru 
Týnka Novotná z Blarné
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Skupina Pfeifer je jednou z největších 
společností v evropském dřevařském 
průmyslu. Svou vášeň pro dřevo 
prožíváme již od roku 1948. Našich 2 600 
zaměstnanců sdílí toto nadšení a tvoří 
základ našeho úspěchu.
z
zá

Staňte se
součástí
našeho týmu.

Kvalifikace NabízímeÚkoly

HLEDÁME

Hlavní účetní
NA PLNÝ ÚVAZEK  

Chanovice
PLZEŇSK Ý KRA J

 › Evidence majetku společnosti

 › Účtování uzávěrkových operací a příprava roční 

účetní závěrky

 › Spolupráce s jednotlivými odděleními, mateřskou 

společností, auditory a daňovým poradcem

 › Podávání daňových přiznání

 › Organizační a metodické vedení týmu účtárny o 2 

lidech

 › Sledování nové legislativy

 › Spolupráce s IT oddělením na automatizaci účetních 

procesů

 › Praxe s vedením účetní agendy

 › Schopnost analytického myšlení, pečlivost a 

zodpovědnost

 › Znalost účetnictví dle českých účetních 

standardů

 › Znalost účtování o majetku

 › Znalost daňového systému (DPH, silniční daň, 

daň z nemovitých věcí)

 › Uživatelská znalost práce na PC (zejména MS 

Excel)

 › Aktivní uživatelská znalost ERP systému SAP 

výhodou, ale není podmínkou - zaškolíme Vás

 › Min. SŠ vzdělání ekonomického směru

 › Znalost německého či anglického jazyka na 

komunikativní úrovni

 › Zaměstnání ve stabilní rodinné firmě

 › Osobnostní a odborný rozvoj

 › Zajímavou mzdu dle znalostí a zkušeností

 › Pracovní smlouvu na dobu určitou – zástup za 

mateřskou dovolenou

 › Plný pracovní úvazek

 › Pružnou pracovní dobu

 › 25 dnů dovolené

 › Možnost pracovat 1 den v týdnu z domova

 › Benefity

 › 13. plat

 › Příspěvek na stravování

 › Příspěvek 3% hrubé mzdy na penzijní připojištění

 › Příspěvek na dopravu

jobs.pfeifergroup.com

Těšíme se na Váš životopis.

#passionfortimber

PFEIFER HOLZ S.R.O ∙ CHANOVICE 102 ∙ CZ-341 01 HORAŽĎOVICE
IVANA.SIMONOVA@PFEIFERGROUP.COM ∙ TEL:.+420 602 659 522
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Společnost Alfabeton s.r.o. 
Blatná

přijme do hlavního pracovního poměru pracovníka/
pracovnici na pozici

dispečer/dispečerka provozu 
 pracovníka na pozici řidič skupiny C na obsluhu 

domíchávače betonových směsí 
 obsluhu čerpadla betonových směsí.

Velmi dobré platové podmínky, zaměstnanecké benefi ty. 

Bližší informace na telefonu 603 258 299. 

Hajanka
výroba prošívaných přikrývek

a polštářů, čištění peří
Otevřeno:

Po - Út - ZAVŘENO
St  - Čt - 8.00-11.00
Pá - 14.00 - 17.00

Jinak možno po telefonické dohodě

Hajany 80  Tel.: 732 236 153 www.spanekvperi.cz

� Provádíme stavební 
a zednické práce

� Demolice, sanace a opravy
� Stavby plotů, opěrných zdí, 

příček a základových desek
� Pokládku obrubníků, 

zámkové dlažby, z kamene 
obklady teras, chodníků 
apod.

� Pokládku drenáží, žlabů, 
přípojky vody, usazení 
šachet, vpustí  jímek

� Zateplování domů, lepidlo, 
štuk, fasádní omítky

� Práce se dřevem a jiné práce
� Bagr a auto s kontejnerem 

k dispozici
� Zajišťujeme odvoz a dovoz 

materiálu

Více info 725 882  700,
mail: mjelen10@gmail.com

- VÝSTAVBA BYTOVÝCH I 
   NEBYTOVÝCH PROSTOR, NOVOSTAVBY
- REKONSTRUKCE VESNICKÝCH CHALUP,
   PAMÁTKOVÝCH OBJEKTŮ A RODINNÝCH DOMŮ
- ZEMNÍ A VÝKOPOVÉ PRÁCE BAGREM 
- KONTEJNEROVÁ DOPRAVA 

BLATNÁ

SpaceSolution s.r.o.
STAVEBNÍ SPOLEČNOST

info@spacesolution.cz +420 737 18 19 19
www.spacesolution.cz

Prodej bytu 
3+1 s balk.,
v Nepomuku, 
Na Vinici I.
Investoři 

a RK prosím 
nevolat.

Tel.:
704 319  664

P r o d á m 
dvoukolový 

výsuvný 
hasičský žebřík 

typ : ZD - 12
a DZ - 18

Prodám starší 
Německý traktor 

značky FENDT 
DIESEL ROSS

F 15/20

Volat prosím 
na tel. 

721 626 220
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Autodoprava Petr Chvátal Blatná
Chlumská 1355 - 388 01 Blatná

+420 603 247 601

www.adchvatal.cz             ad.chvatal@seznam.cz

►  Zemní a výkopové práce, traktorbagr + otočný bagr

►  Dovoz kameniva, písku, betonu

►  Kontejnerová přeprava, pronájem kontejneru,

 odvoz suti

►  TATRA 815 sklápěč  + hydraulická ruka

Přijmeme 1-2 řidiče MKD řidičský průkaz sk. C + E,

mzdové ohodnocení – 41.000 Kč ,

pojištění pracovní neschopnosti, 13. plat, víkendy volné,

stálá práce

OCELOVÉ KONSTRUKCE ZÁHROBÍ s. r. o.  

 

Hledají nové zaměstnance na pozici: 

 

                    
„ZÁMEČNÍK A SVÁŘEČ“

 Náplň práce:

 o Zámečnické práce v

 

nově vystavené hale

 o Svařování dílů a kovových konstrukcí

 o Výroba ocelových hal a jednoúčelových strojů

 o Kovovýroba

 Bližší informace na tel. čísle: 721 631 693 nebo e – mail: info@okzahrobi.cz

Soukromá ordinace fyzioterapie 
Individuální fyzioterapie dosp lých 

a d tí od 3 let
Tel. 602 439 086

www.fyzioterapieblatna.cz 
Adresa: Zahradnická 1078, Blatná 38801 

(budova Lékárna Arnika - bo ní vchod)

PRODÁM KOLA  
NA  ŠKODA  

FELICIE  LETNÍ  
A  ZIMNÍ -   

NOVÉ.

TEL. 

773 101 063  
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Kde si vaší práce 

VISHAY BLATNÁ 

„Tohle není klasická fabrika!“

 

 

 

-  závodní stravování

 

 

Autodíly -    
     železářství

MAREK CHVÁTAL

  náhradní díly Škoda 
      + zahraniční vozidla
  autodoplňky, maziva, oleje
  výroba klíčů
  prodej vložek, zámků, kování
    sjednocování a oprava vložek FAB,
      TITAN
  elektrické a ruční nářadí
  vruty, šrouby, hmoždinky, kotvy

Provozní doba: Po-Pá 7.30 - 16.00
 So 8.00 - 11.00

J. P. KOUBKA 81, BLATNÁ
tel: 777 024 366, 383 422 111
e-mail: chvatalm@seznam.cz

Nová služba: broušení nožů, nůžek,
seker a dlát

 
MECHANIK - NÁSTROJAŘMECHANIK - NÁSTROJAŘ

Pracovní náplň:
● údržba a příprava forem dle výrobního plánu
● preventivní výměny, realizace oprav
● provádění základní preventivní údržby strojního vybavení
● návrhy na modifi kace a renovace forem
● správa skladu forem a náhradních dílů

Požadujeme:
● SŠ, SOU - technického směru
● zkušenosti s technologií lisování plastů velkou výhodou
● schopnost čtení výkresové dokumentace
● základní znalost práce na PC
● technické myšlení a manuální zručnost
● samostatnost, pečlivost

Nabízíme:
● stabilní zaměstnání v perspektivní společnosti
● zajímavé fi nanční ohodnocení + měsíční prémie
● 5 týdnů dovolené
● příspěvek na stravování
● příspěvek na dopravu
● 13. mzda
● Životní pojištění

Kontakt:
VISHAY ELECTRONIC spol. s r. o., Paštická 1096, 388 01 Blatná

tel.: 383 455 611 – Martina Říhová,
e-mail: martina.rihova@vishay.com

Internet až
1 000 Mb/s

Jsme vám nejblíž

Nad Lomnicí 1255, 388 01  Blatná
488 999 488

zákaznické centrum Blatná

Sousede, 
už to u vás 
taky tak
lítá?

Pronájem bytu
3+1

78 m2, sklep, balkon
Zahradnická, Blatná

nájem 10 000Kč +služby, 
energie

tel.

+420 603 727 539

PŘIJMEME 
ŘIDIČE MKD!

Plat až 65 000 Kč! 
V případě 

zájmu volejte 
na telefonní číslo 

+420 773 160 980 
nebo pište na e-mail
info@kaprlogistics.cz.

Jsme KAPR LOGISTICS!“ 

NOVÁ ZELENÁ NOVÁ ZELENÁ 
ÚSPO RÁMÚSPO RÁM

- Projekty
- Vyřízení dotace

Ing. Luděk Jánský

tel: 777 223 368
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elektro Blatná 1. patro

Internet od 90 K

Instalace zdarma

6 m síc  internetu zdarma

3 m síce Chytré TV zdarma

Rychlost až0/1 00Mb/s

R R R .K-T.cV 3C3 C05 C05
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DĚTSKÝ VÍKEND NA ZÁMKU BLATNÁ
Zveme všechny děti a celé rodiny na víkend plný radostných úsměvů, zábavy a nezapomenutelných zážitků!

Co nás během dětského víkendu na zámku Blatná čeká?
Kouzelník s pejskem Edou, bublinová show, modelování zvířátek z balónků, bublinová dílnička, malování na obličej, aktivity 
a hry v rodinné zóně v zámeckém parku

Hlavní program dětského víkendu bude probíhat v zámeckém parku. Vstupné do parku je 50 Kč (děti do 6 let mají vstup 
zdarma). Program je pro návštěvníky zámeckého parku zdarma.

Sobota 8. června
11:00 BUBLINOVÁ SHOW
V sobotu v 11 hodin se stanete svědky kouzel, které vytvoří kouzelník Kubula z mýdlových bublin. Uvidíte bublinovou krychli, 
věšteckou bublinovou kouli a jednoho z malých diváků zavře Kubula do obří bubliny! Vystoupení je provázeno překrásnou 
hudbou a humorným slovním doprovodem.

12:00 KOUZELNÍK S PEJSKEM EDOU
Pejsek plemene border kolie Eda spolu se svým páníčkem Kubulou předvedou originální představení, při kterém vás přesvědčí 
o tom, že pejsci dokážou tančit mnohem lépe než lidi. Eda Vám ukáže neskutečné psí kousky, skoky a dovednosti. A jestli vás 
zajímá, jak Kubula svého pejska všem trikům naučil, tak přijďte v sobotu ve 12:00 do zámeckého parku, kde se vše dozvíte.

11:00 - 17:00 MODELOVÁNÍ ZVÍŘÁTEK Z BALÓNKŮ
Pejsek, kočička, zajíček nebo snad papoušek z balonku? V zámeckém parku se budou modelovat neuvěřitelná zvířátka! 
Modelování z balónků má tu výhodu, že si každý účastník něco odnese na památku.

11:00 - 17:00 BUBLINOVÁ DÍLNIČKA
Vyzkoušejte si, jaké to je být bublinářem. Po celou dobu bude v zámeckém parku k dispozici speciální bublinářské náčiní 
a kapalina.

10:00 - 17:00 MALOVÁNÍ NA OBLIČEJ
Popusťte uzdu své fantazii a proměňte se ve svou oblíbenou postavičku s profesionální obličejovou malířkou Janou Křemenovou.

10:00 - 17:00 PIKNIKOVÁ A RODINNÁ ZÓNA V ZÁMECKÉM PARKU
Pohrajte si a vyzkoušejte si spoustu zajímavých aktivit a her přímo mezi našimi daňky v nádherném anglickém parku. 
V piknikové zóně bude i spousta dobrot na zub z Oh My Deer Café. Mimo jiné se můžete těšit na naše domácí sušenky, 
koláčky, sandwiche a různé salátky.
 
Neděle 9. června
10:00 - 17:00 PIKNIKOVÁ A RODINNÁ ZÓNA V ZÁMECKÉM PARKU
Pohrajte si a vyzkoušejte si spoustu zajímavých aktivit a her přímo mezi našimi daňky v nádherném anglickém parku. 
V piknikové zóně bude i spousta dobrot na zub z Oh My Deer Café. Mimo jiné se můžete těšit na naše domácí sušenky, 
koláčky, sandwiche a různé salátky.

11:00 - 14:00 BUBLINOVÁ DÍLNIČKA
Vyzkoušejte si, jaké to je být bublinářem. Po celou dobu bude v zámeckém parku k dispozici speciální bublinářské náčiní 
a kapalina.

14:00 KOUZELNÍK S PEJSKEM EDOU
Pejsek plemene border kolie Eda spolu se svým páníčkem Kubulou předvedou originální představení, při kterém vás přesvědčí 
o tom, že pejsci dokážou tančit mnohem lépe než lidi. Eda Vám ukáže neskutečné psí kousky, skoky a dovednosti. A jestli vás 
zajímá, jak Kubula svého pejska všem trikům naučil, tak přijďte v sobotu ve 12:00 do zámeckého parku, kde se vše dozvíte.

14:00 - 17:00 MODELOVÁNÍ ZVÍŘÁTEK Z BALÓNKŮ
Pejsek, kočička, zajíček nebo snad papoušek z balonku? V zámeckém parku se budou modelovat neuvěřitelná zvířátka! 
Modelování z balónků má tu výhodu, že si každý účastník něco odnese na památku.

10:00 - 17:00 MALOVÁNÍ NA OBLIČEJ
Popusťte uzdu své fantazii a proměňte se ve svou oblíbenou postavičku s profesionální obličejovou malířkou Janou Křemenovou.



Informace o změně doby placeného parkování v centru města
Dne 14. května schválila Rada města Blatná na základě doporučení dopravní komise nový ceník parkovného pro zónu zpoplatněného stání 

na náměstí Míru, tř. J.P. Koubka a části náměstí J.A. Komenského.  
Stávající sazby parkovného se nikterak nemění, ale s platností od 1. července se rozšiřuje doba, po kterou bude nutno za parkování platit, 

i na sobotu odpoledne a neděli. Nově se tak bude parkovné platit v těchto časech:
pondělí – sobota 8,00 – 17,00 hod.
neděle  10,00 – 17,00 hod.
Placení parkovného o státních svátcích se bude řídit tím, na jaký kalendářní den svátek připadne.
Důvodem schváleného opatření je podstatné zvýšení turistického ruchu v posledních letech, kdy v sezóně jsou parkovací místa v centru 

města často zcela zaplněna i o víkendových dnech. 
Jan Valášek, odbor dopravy

Srdečně Vás zveme na besedu na téma

„PŘIJETÍ DÍTĚTE DO PĚSTOUNSKÉ PÉČE“

Beseda je součástí projektu „Přidej se k nám a staň se pěstounem“
podpořený MPSV ČR v rámci NDT Rodina 2024. Tento projekt je
spolufinancován Statutárním městem České Budějovice.
Záštitu nad akcí převzala doc. Ing. Lucie Kozlová, Ph.D., náměstkyně
hejtmana pro sociální věci.

KDY: úterý 11. června 2024 16:00 – 18:00 hod.
KDE: Komunitní centrum Máj,

Antonína Barcala 1791/40, České Budějovice

Zajímá Vás, co obnáší být pěstounem? 
Chcete slyšet pravdivé příběhy a zkušenosti přímo od lidí, kteří pěstounství prožívají?

Přijďte mezi nás! Dozvíte se více přímo od našich pěstounek!
Budete mít možnost ptát se a diskutovat o všem, co vás zajímá ohledně přijetí dítěte

do pěstounské péče.

Těšíme se na Vás!

www.pestouni-dohnizda.cz
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Od nálezu historické fotografi e byl jen krůček k předvedení 
bojové ukázky dobývání škvořetického zámku

Škvořetice - Na počátku byla historická 
fotografi e z roku 1945, zachycující dvojici 
amerických vojáků ve společnosti někdejšího 
majitele škvořetického zámku Judr. Nováka, 
pořízená právě před vchodem do tohoto 
malebného sídla. A snad šlo o „řízení  boží“, 
že se objevila zrovna ve stavení škvořetické 
rodiny Vylitů. Tam totiž bydlí i mladík Tomáš, 

kterého vojenská historie hluboce fascinuje. 
A nejen to. „Tomáš Vylita patří k partě přísluš-
níků KVH ( klubu vojenské historie ), co jezdí 
už několik let do nedalekého města Sedlice. 
Tam pravidelně u příležitosti výročí konce 
druhé světové války předvádí veřejnosti živé 
tématické obrazy z onoho bouřlivého období,“ 
uvádí škvořetický starosta Jaroslav Chlanda. 
Podle jeho dalšího vyjádření právě iniciativa 
Tomáše Vylity přivedla spolek „přátel bílé 
hvězdy“ – takto 4. Obrněnou divizi z Plzně- 
sem do Škvořetic: „Staré černobílé foto zpoza 
škvořetického zámku je velice zaujalo. Oka-
mžitě se také vydali k areálu a konstatovali,že 
tohle prostředí je jako stvořené pro bojovou 
ukázku. Slovo dalo slovo a již loni jsme se 
domluvili na pevný termín akce. My jako 
obec jsme přislíbili z našeho rozpočtu uhradit 
část nákladů,“ dodává první muž Škvořetic.

A tak zásluhou mladého milovníka 
military stylu Tomáše Vylity se v den „D“  
shromáždili při unikátní premiéře „dobývá-
ní škvořetického zámku“ ( které se ovšem 
ve skutečnosti nikdy neodehrálo ) „klaďa-
sové z US Army“ o počtu 17 mužů, dvanáct 
„rozhněvaných esesmanů“ a osm příslušníků 
československého odboje, včetně nezbytných 
jeepů s kulomety a ostatní mechanizace 
i zbrojního arzenálu. Pro autentičnost celé 
scény visel z horního patra hitlerovský 
prapor a nechyběly ani sestry Červeného 

kříže. V ukázce si tak trochu“ mimo proto-
kol“ zahrálo dokonce jízdní kolo, na kterém 
do zámeckého parku přijel jeden z diváků. 
Rozohněný československý odbojář, natolik 
stržený svou rolí, si ho cestou pro přivolání 
pomoci amerických posádek  vypůjčil. Trocha 
improvizace nemůže škodit, není-liž pravda?

Skvělou podívanou před škvořetickým 
zámkem si nenechalo ujít na 200 návštěvníků. 
Obecní úřad Škvořetice nenechal nic náhodě- 
byla včas informována Policie ČR a zdejší ob-
čané obdrželi upozornění  na omezení pohybu 
domácích zvířat v lokalitě, kde se nacházela 
„bitevní zóna“. Přítomny byly i hlídky dob-
rovolných hasičů. „Všem bych chtěl srdečně 
poděkovat. Pořadatelským složkám za pomoc, 

majitelům domácích mazlíčků za disciplínu. 
Zvláštní poděkování náleží stávajícím vlast-
níkům škvořetického zámku Jiřímu Novákovi  
a Michaele Jeřábkové, kteří umožnili nejen 
zinscenování bojové ukázky ve svém areálu, 
ale také ochotně umožnili zájemcům prohlíd-
ku vnitřních zámeckých prostor,“  poznamenal 
starosta Jaroslav Chlanda.

Mezi obecenstvem byli přítomni samo-
zřejmě jednotlivci, kterým téma událostí 
okolo osvobozování  domoviny z nacistického 
područí je hodně blízké. Například Pavel Šlajz 
ze sousední osady Pacelice vzpomíná, jaké 
„poklady“ coby kluci on a jeho kamarádi ob-
jevovali na území sousedního lesa Křesovce: 
„ Pro nás to mělo nedozírnou cenu. I když to 
byl v podstatě už jen šrot. Nosili jsme si domů 
děravé německé helmy, pásy z kulometu… 
A jakou radost člověku udělal kus rezavé fi n-

ty,“  přibližuje si tyto okamžiky fanda military 
produktů ze starých časů.

Příjemné s užitečným v tento den spojil 
František Vejvoda (79 let) z Mračova. Hou-

ževnatý veterán trasu z domova do škvoře-
tického parku zdolal v sedle silničního kola, 
což je při jeho věku jistě úctyhodný výkon. 
Posílil tak svou fyzickou kondici a za odměnu 
si nadělil nevšední divácký zážitek. Ostat-
ně o soumraku nacistické moci na českém 
území může přispět také se svou „troškou 
do mlýna“. A skutečně přispěl. „Můj tatínek 
pracoval na dráze. Často vyprávěl o tom, jak 
mu v květnu 1945 dávali hloubkaři před nálety 
znamení, aby zastavil vlak. Maminka zase 
prožila chvíle, kdy američtí piloti létali těsně 
nad ní, strašili české holky a shazovali „jako 
odškodné“ balíčky s pochutinami.“ Ruští 
vojáci prý v této pohnuté době bydleli přímo 
u nich v domě. Spolu s nimi také kapitán, 
jemuž fašisté vyvraždili celou rodinu: „Mně 
coby malého kloučka si oblíbil a dokonce si 
mně chtěl odvézt domů do Sovětského svazu.“ 
Otec Františka Vejvody za to, že u sebe ruské 
vojáky ubytoval a spolu s maminkou se o ně 
staral, dostal darem dva nádherné tažné koně: 
„Dodatečně dostal ještě originální sovětský 
samopal. No a nám klukům se ještě podařilo 
při průzkumu terénu najít kulomet a bedýnku 
patron. Měli jsme rovněž sovětskou pušku 
s bodákem. Pak nás někdo udal, že přechová-
váme zbraně. Maminka rázně hodila do ryb-
níčku před naším stavením mnou „ukořistěný“ 
kulomet. Ale kampak na mně! Já jsem podle 
olejových skvrn na hladině odhadl místo, kde 
se kulomet ponořil. Hbitě jsme ho vylovili 
a vyčistili,“ směje se František Vejvoda.

K častým informacím v médiích, že bě-
hem osvobozování  Čech příslušníci sovětské 
armády páchali na civilním obyvatelstvu zvěr-
stva, se staví  střízlivě a opatrně: „Samozřejmě 
mohu hovořit jen o tom, co se dělo během roku 
1945 u nás ve Žďárských Chalupách mezi 
Protivínem a Pískem, kde jsme žili. Pokud 
sovětští vojáci porušili nějakým způsobem 
disciplínu, hned přišel trest. V našem stavení  
byl kupříkladu sklep v zemi a ten sloužil jako 
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arest pro jedince, kteří se provinili sebemen-
ším způsobem. Stalo se, že jeden z Rusů pro 
své rozptýlení  střílel samopalem našemu 
dědovi pod nohy, aby ho přiměl k tanci. 
A okamžitě si to odnesl! Pokud se o někom dá 

hovořit jako o častých bestiích, tak to bohužel 
byli sami Češi. Zejména sdružení v tzv. „re-
volučních gardách“. U nás se v lese ukrývali 
dva Němci. Gardisté je objevili a bez důvodu 
okamžitě zastřelili.“

V dobývání škvořetického zámku měl 
svou roli i Jiří Fanta z Českých Budějovic ( 54 
let ).  Pro tuto bojovou ukázku se stal na třicet 
minut „Oberscharfurherem“, tedy nositelem  
jedné z vyšších poddůstojnických hodností 
nacistického vojska. „Z pohledu české armády 

se to rovná hodnosti praporčíka,“ vysvětluje 
ochotně velký milovník military stylu  z „Klu-
bu vojenské historie plukovníka Ludvíka Fan-
ty“. Jejich organizace prý účinkuje v bojových 
akcích pro veřejnost  hlavně na českém území, 
ale výjimkou nejsou ani zahraniční  „mise“.  
Loni vystoupili na domácích scénách celkem 
patnáctkrát, za hranicemi pětkrát. „Je to 
otázka dohody. Jinak máme poměrně širokou 
oblast působnosti- představujeme příslušníky 

různých uniformovaných složek, ať už se jed-
ná o armádu, policii nebo četníky. Zasahujeme 
do období  dvacátých, třicátých a čtyřicátých 
let dvacátého století. Vedle hraných příběhů 
se zaměřujeme i na výstavy a přednášky 

s tématem vojenské historie. Figurovali jsme 
ale také jako příslušníci ozbrojených složek 
šedesátých , sedmdesátých a osmdesátých 
let- nevyjímaje třeba veřejnou bezpečnost. 
Pevné základní jádro našeho klubu tvoří šest 
osob a existujeme více než deset let,“ uvádí 
Jiří Fanta. 

On sám je prý vlastníkem desítek uni-
forem. Ceny stejnokrojů se mohou podle 
jeho vyjádření vyšplhat až na sto tisíc korun: 
„Zrovna tak neatraktivní typy může člověk 
pořídit třeba za stokorunu. Kdo se chce 
věnovat takovému hobby, musí každopádně 
sledovat internet a neváhat chodit mezi lidi. 
Tam lze objevit lecjaké exponáty,“ hovoří 
na základě vlastní zkušenosti host z Českých 
Budějovic.

Ústřední postavou dobývání škvořetic-
kého zámku byl Petr Nachtmann z Plzně (56 
let), předseda „klubu vojenské historie - 4. 
Obrněné divize Plzeň“. „Od deseti let se zají-

mám o military téma. Má to určitou souvislost 
s příhodou, kdy otci v Plzni nedopatřením 
američtí vojáci zajeli psa. Hned následující 
den se o něho objevili a přinesli mu štěně,“ 
říká Petr Nachtmann.

Svůj americký jeep prý přivezl domů 
jako šrot a osobně ho dával dohromady: 
„Trvalo to tři roky. Jde o repliku podle originá-
lu na propan-butan a kyslík.“ Při bojové scéně 
ve škvořetickém parku seděl za kulometem 
tohoto vozidla právě Tomáš Vylita a vydatně 
„kropil“ útočící esesáky.

Petr Nachtmann je členem klubu vojenské 
historie od roku 2001. „Předtím jsem patřil 
do klubu přátel americké armády. Vlastním 
originální uniformu a také slavnostní vycház-
kovou uniformu,“ upřesňuje.

Nelze si takovou scénu, situovanou 
do vojenské historie, představit bez výraz-
ného podílu sedlického historika Bc. Davida 
Maňhala, taktéž člena Československé obce 
Legionářské. I v bojové premiéře u škvořetic-
kého zámku ztvárnil důležitou roli ve skupině 
českých vlastenců. O jeho záslužné činnosti 
i podílu na podařeném průběhu vojenské akce 
ve škvořetickém parku pojednává následující 
rozhovor s ním (viz příloha).

Bojovka, znázorňující dobývání škvoře-
tického zámku, diváky velmi zaujala a setkala 
se s bouřlivým aplausem. Už nyní se hovoří 
o opakování military novinky v příštím roce. 
Živý zájem je na obou stranách.

Rozhodně není na škodu připomínat si 
milníky vlastní historie jakýmkoliv způso-
bem. Aby byly varováním pro současnou 
a budoucí generaci, aby zapověděla opako-
vání starých křivd a chyb. 

Jenže ono se to přesto nějak nedaří. 
Protože lidé přes zdůrazňovanou vysokou 
dokonalost stále zůstávají jaksi nedokonalí. 
A nepoučitelní!

Vladimír Šavrda
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Rozhovor se sedlickým historikem Bc. Davidem Maňhalem
1. Kdo vytvořil osnovu celého příběhu 
dobývání škvořetického zámku ? Jak moc 
se autor či autoři nechali inspirovat skuteč-
ným průběhem konce druhé světové války 
v této obci?

2. Jaká byla vaše osobní role při přípravě „scé-
náře“ dobývání škvořetického zámku a jakou 
roli jste vytvořil v celé bitevní epizodě?

3. Ve scéně si zahrálo i jízdní kolo. Mohl 
byste tento fakt přiblížit a okomentovat?

4. Mohl byste mi sdělit něco o dobovém 
oblečení účastníků bitvy a něco o zbrojním 
arzenálu?

5. Kolik osob se podílelo na vytvoření bojo-
vé scény, kolik zbraní bylo použito?

6. Kolika vzpomínkových akcí u příležitosti 
konce druhé světové války jste se letos 
zúčastnil a v jakých rolích?

7. Proč jste si vybrali zrovna objekt škvoře-
tického zámku a vůbec tuto obec?

1. Rámcovou osnovu vytvořil předseda Klubu 
vojenské historie (KVH) 4. obrněné divize 
Plzeň, kapitán Petr Nachtmann. Já jsem byl 
autorem konkrétních úvodních dobových 
scének a části, ve které účinkovali čs. 
povstalci. Volně jsme tak sehráli scénku 
podle skutečné události, kdy ve Škvořeti-
cích došlo při vykládání zbraní místními 
povstalci k samovýstřelu zbraně, která 
jednoho z nich zabila. Ostatní části scénky 
jsem sestavil podle toho, jak vyhlášení 
RNV i ustavení místních povstaleckých 
jednotek Květnového povstání proběhlo 
např. v Sedlici, i jiných místech a jak o tom 
máme záznamy v kronice. Ne vždy jsem 
se držel historických faktů při volném 
divadelně-historickém ztvárnění to ani 
není možné. Ale na základě znalosti histo-
rických faktů jsem promluvy jednotlivých 
postav i scének vytvořil dle toho, jak by 
to asi pravděpodobně proběhlo a aby to 
zároveň bylo atraktivní pro diváky.

2. Připravoval jsem dobové úvodní scénky 
vyhlášení RNV a částečně koordinoval 
i roli povstalecké jednotky. Povstaleckou 
jednotku nám sehráli členové KVH Hra-
ničářského Praporu 6 Sibiřských úderníků 
a KVH 35. c.k. pěšího pluku Plzeň, 2. 
kompanie-technického oddílu, Německou 
stranu ztvárnili členové KVH ,,Šnajdrov-
ci“. Zahrál jsem si předsedu místního RNV 
(Revolučního národního výboru). 

3. Jízdní kolo bylo použito pro dopravu spoj-
ky místních povstalců a přivolání pomoci 
amerických jednotek. Nebylo úplně do-
bové (ze 40. let), zapůjčené od místních. 
Kolo, které jsme použili v loňském roce 
do bojové ukázky v Sedlici, jsem tentokrát 
neměl k dispozici.

4. Účastníci bitvy byli oblečeni, jak ve vo-
jenských uniformách příslušných armád 
– německé a americké, tak v dobovém 
civilním oblečení. U amerických vojáků 
to byla polní bojová uniforma M1943 
s ocelovou přilbou M1 a bojové  šněro-
vací boty z hnědé kůže, jejichž součástí 
jsou i spinky. U německých vojáků to 
byly většinou uniformy v barvě polní šedi 
doplněné maskovacími převlečníky, atd.  
U povstalecké jednotky to byla kombinace 
uniforem a vojenské výstroje a výzbroje ra-
kousko-uherské armády, německé armády 
i čs. prvorepublikové armády. Co se týká 
výzbroje, použity byly americké pěchotní 
zbraně, pušky M1 Garand, M1 Carbine 
(karabina), samopaly M1928 Thompson 
i americké těžké kulomety na vojenské 
technice i lehké kulomety M1918 BAR 
(Browning Automatic Rifl e). U němec-
kých vojáků pak pušky KAR 98 Mauser, 
samopaly MP-40 a další zbraně.

5. Bylo to přibližně 30 – 40 osob a přibližně 
stejný počet zbraní.

6. Účastnil jsem se letošních Slavností svo-
body v Plzni v uniformě čs. pilota RAF 
v táboře RAF i dalšího programu Slavností 
svobody (zahájení, mše sv. za válečné ve-
terány a oběti válek, Convoye of Liberty), 
účastnil jsem se pietních aktů v Radomyšli 
za místního rodáka pilota RAF Jana Ma-
tějku a oběti 2. světové války. Organizoval 
a účastnil jsem se pietních aktů k 79. výročí 
ukončení 2. světové války v Sedlici a vý-
razně se podílel na programu Oslav osvo-
bození Sedlice (prezentoval jsem v dobo-
vém vojenském táboře Čs. samostatnou 
obrněnou brigádu z Velké Británie a čs. 
povstalecké jednotky Květnového povstání 
1945, účinkoval v bojové ukázce v Sedlici, 
organizoval a vystupoval jsem na dobové, 
módní přehlídce, vedl jsem historickou 
vycházku Po stopách osvobození Sedlice). 
K těmto akcím lze zařadit i vzpomínkovou 
akci ze soboty 13. dubna ve Lnářích, při 
které byli připomenuti vojáci Čs. samostat-
né obrněné brigády, pánové Haferník, Faja, 
Kolár, kteří se ve Lnářích dočasně nebo 
trvale usadili nebo odsud měli manželky. 
Vzpomínka byla spojená i s připomínkou 

lnářských obětí 2. světové války. Zde jsem 
se podílel na organizaci a za Jednotu ČsOL 
(Československé obce legionářské) Stra-
konice jsem se účastnil pietních aktů. Tato 
akce letos ve Lnářích nahradila květnové 
oslavy osvobození Lnář, z důvodu výstav-
by křižovatky a rekonstrukce pomníku 
obětem válek. 

7. Obec Škvořetice a místní zámek si oblíbil 
velitel KVH 4. obrněné divize Plzeň, 
p. kapitán Petr Nachtmann, proto se 
rozhodl po domluvě se správcem míst-
ního zámku a p. starostou Chlandou zde 
bojovou ukázku uspořádat. V roce 2022 
jsem byl zprostředkovatelem seznámení 
p. Nachtmanna s Tomášem Vylitou, škvo-
řetickým občanem, který jako reenactor 
ztvárňuje 101. americkou výsadkovou 
divizi a v loňském roce také poprvé ztvárnil 
v řadách KVH 4. obrněné divize americké-
ho vojáka této jednotky a účastnil se loňské 
bojové ukázky v Sedlici i letošních bojo-
vých ukázek v Škvořeticích a v Sedlici.
O loňských Oslavách osvobození také 
poprvé ,,vojáci“ z KVH 4. obrněné divi-
ze Plzeň škvořetický zámek navštívili. 
A část členů tohoto KVH pak v červnu 
loňského roku v objektu zámečku nafotila 
dobové-retro fotografi e představující boje 
101. americké výsadkové divize s Němci 
v objektu zámku, který představoval zámek 
ve  francouzské Normandii v červnu 1944. 
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Vážení spoluob ané,  
m sto Blatná aktualizuje Strategický plán rozvoje m sta. Prosíme Vás, ob any m sta, o ú ast na plánování 
naší spole né budoucnosti, prost ednictvím vypln ní anketního lístku. 
Vypln né anketní lístky prosím odevzdávejte do ozna ených schránek nejpozd ji do 24. 6. 2024 na t chto 
místech: 
- v p ízemí obou budov M stského ú adu Blatná,
- v M stské knihovn  Blatná, 
- v Informa ním centru, 

Pro ú ast v anket  m žete rovn ž využít elektronický formulá , sta í naskenovat QR kód

P edem d kujeme za Vaše nápady, podn ty a vize.

Základní údaje

- žena muž nechci uvád t

- v k.......................................................

- trvalý pobyt v Blatné 
 ano ne astý pobyt (škola, rekreace, dojížd ní do práce, jiné)

Otázky
- Kde se v Blatné cítíte p íjemn ?

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

- Které místo v Blatné na vás p sobí nep íjemn ?

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

- Které místo vnímáte problematiky z pohledu bezpe nosti? (maximáln  3 místa)

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................



- Pokud byste m li vybrat jednu oblast dopravní infrastruktury ve m st , které byste dali prioritu, 
 co by to bylo? Oprava chodník , oprava místní komunikace, stavba parkovacích míst, vytvo ení 
 cyklostezek.

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

- Kde vám chybí lavi ky, další odpo inkové místo, odpadkový koš? (maximáln  3 místa)

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

- Bylo by dle vašeho názoru vhodné ve m st  postavit parkovací d m? Ano, ne, ano, osobn  bych jej 
 využíval, m žete uvést návrh vhodné lokality …

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

- Z jakých zdroj  nej ast ji získáváte informace o kulturním d ní ve m st  Blatná? Uve te 3 konkrétní
 zdroje (nap . webové stránky, sociální sít , místní tisk, kulturní kalendá  apod.)

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

- Které kulturní, spole enské nebo sportovní akce navšt vujete? (maximáln  3 místa)

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

- Které kulturní, spole enské nebo sportovní akce vám v Blatné chybí? (maximáln  3 místa)

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

- Jaká sportovišt  by m la být nov  vybudována nebo rozší ena? (maximáln  3 místa)

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................



- Jaké služby vám v Blatné chybí (sociální, zdravotní, školská, emesla)? 

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

- Souhlasíte s investicemi do alternativních zdroj  energií na budovách m sta? ano ne

- Souhlasíte s rozší ením dobíjecích stanic ve m st ? ano ne

- Máte nový nám t k rozvoji m sta?

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

Obec má ze zákona povinnost snižovat množství odpad  ukládaných na skládky a zvyšovat míru t íd ní. 
Z rozbor  víme, že v našich popelnicích máme hodn  bioodpad . T ídíte v domácnosti bioodpad rostlinného 
p vodu? Pokud ne, co by vás motivovalo k t íd ní?

 Ano, pravideln  t ídím bioodpad z rostlinných zbytk .

 Ne, protože mi chybí informace o tom, jakým zp sobem to provád t správn  a jaký to má význam 
 pro životní prost edí.

 Ne. Bydlím v bytovém dom  a mám daleko ke sb rné nádob  na bioodpad.

 Ne.  Nemám dostate nou motivaci.

 Ne, jsem ochoten/ochotna za ít, pokud …. uve te, jakou podporu m sta pro t íd ní bioodpad  
 byste uvítali.

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

Jaký máte názor na odd lený sb r gastroodpad , tedy odpad  z kuchyní rostlinného i živo išného p vodu? 

 Pokud by tento sb r m sto zavedlo, zapojil/a bych se do t íd ní.

 Mám pochybnost, ale s dostatkem informací a pohodlným systémem, bych o zapojení uvažoval/a.

 Mám obavy ze zápachu a rizika ší ení škodlivých organism . 

 Nevidím v tom p ínos. Ur it  bych se nezapojil/a.



Co by m lo být dle vašeho názoru v oblasti pé e o ve ejnou zele  na prvním míst ?

 Pé e o stromy a d eviny

 Údržba stávajících trvalkových záhon

 Pravidelné se ení trávník

 Likvidace nežádoucího plevelu

 Nové výsadby strom

 Zakládání nových kv tinových záhon

 Výsadby r ží

 Mám konkrétní p ipomínku, typ …

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

M sto Blatná má v lokalit  Za Malým vrchem Komunitní sad. Žáci z blatenských škol jej navšt vují a význam-
nou m rou se podílí na jeho rozvoji. Máte o Komunitním sadu pov domí?

 Ano, a již jsem se sám/sama, do n jaké aktivity na sadu zapojila.

 Ano, tento projekt se mi líbí, ale zapojit se do n j nechci (nemám as, nemám zájem,  ..).

 Ano, vím, že Komunitní sad existuje. 

 Ne, o sadu nemám žádné informace.

 Jaký program, i aktivita, by vás na sad p ilákala?  (nap . workshopy a kurzy sada ení a zahradni ení, 
 pikniky a rodinné akce, …) 

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................

 .........................................................................................................................................................................................................................
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